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nerzincan-erzuruM karayolu, Tercan ilçesinde meyda-na gelen feci kazada İdris Tü-kek’in (43) kullandığı hafif ti-cari araç, Yusuf Budak yöneti-mindeki traktöre arkadançarptı. Kazada, otomobildebulunan aynı aileden EminTükek (5), Barancan Tükek(18) ve Ayşe Tükek (38) olayyerinde hayatını kaybetti. Ya-ralılar İdris Tükek, Elanur Tü-kek ve Arda Tükek ise hasta-neye kaldırıldı.

JandarMa Genel kOMuTanı OrGeneral arif ÇeTin Paşa:

Tankı durduran 
bu halk terörü de 

durduracak40 yıldan fazladır ülkemizin kanını emen hain terör örgütü PKK’ya karşı jandarmanın birbirinden başarılı operasyonlarını bizzat yönetenJandarma Genel Komutanı Orgeneral Arif Çetin Paşa’nın vatan aşkı ileyaptığı görevindeki başarısı büyük takdir topluyor. Katıldığı halk buluş-masında birliktelik mesajı veren Org. Çetin, “Bu halk tankı durdurdu. Birlikte olursak; tankı durduran bu halk terörü de durduracak” dedi
TERÖRE VURULAN DEMİR YUMRUK

n JandarMa Genel Komutanı Orgeneral Arif Çetin, son derecemütevazı, emrindeki personele karşı gayet müşfik ve bir okadar da disiplinli yapısıyla bilinirken vatandaşla iç içe olma-sı nedeniyle “Halkın Paşası” unvanıyla biliniyor. Teröre vuru-lan demir yumruk, devlete darbe vurmak isteyenlere en ağırdarbe olarak gönülleri kazanan Arif Paşa komutasındaki jan-darma ve devletin diğer birimleri, bölge halkına devletin şef-katini, merhametini gösterirken, artık bitme noktasına gelenPKK terör örgütüne ise keskin kılıcını gösteriyor.
‘KANUNSUZ OLANA DUR DİYECEĞİZ’

n15 TeMMuz hain darbe girişiminde sergilediği tavrı ile ülke-sine olan sevgisini ve bağlılığını bir kez daha gösteren, göre-ve geldiği günden itibaren jandarmanın birbirinden başarılıoperasyonlarını sahada yöneten, askerine baba şefkatiyleyaklaşan Org. Çetin, katıldığı bir halk buluşmasında terörlemücadeleye dair birbirinden önemli mesajlar verdi. PKK te-rör örgütüyle amansız bir şekilde mücadelenin sürdüğünübelirterek, örgütün bölgeden temizlendiğine vurgu yapanOrg. Çetin, “Kanunsuz olan her şeye dur diyeceğiz” dedi.
‘BİZİM SİLAHIMIZ HALKIN BİRLİĞİ’

nBirlikTelik mesajı veren Org. Arif Çetin, şöyle devam etti:“Halk mı, tank mı? Halk tankı durdurdu. Halk mı, terör mü?Birlikte olursak tankı durduran bu halk terörü de durdura-cak. Terör mü halk mı? Halk kardeşim. Bizim silahımız hal-kın birliği bütünlüğüdür, kardeşliktir, barıştır, sevgidir. Bu ül-kede huzurun sağlanması için vatandaşın canının malınınkorunması için, terörün önlenmesi için bu güzel vatanda hu-zurlu şekilde yaşamak için hepimizin sorumluluğu, görevivar. Askerin de var, halkın da var, sivilin de var.” / 6’da

Her karış toprağı
adım adım geziyor
nPkk’lı hainler başta olmak üzere bütün teröristlerekarşı mücadelenin her safhasında yer alan, ülkemizinher karış toprağını adım adım gezerek, askerine moralveren, halkın sevgisize mazhar olan Orgeneral Arif Çe-tin, şahsiyeti, görev anlayışı, cesareti itibarıyla kolay ko-lay tarife sığmayacak bir insan olarak tarif ediliyor. Org.Çetin, göreve geldiği günden itibaren jandarmanın bir-birinden başarılı operasyonlarının başında yer alıyor.

n11 ilde büyük yıkıma neden olan 50 binden fazla kişi-nin hayatını kaybettiği ‘Asrın felaketi’ olarak nitelenendepremler sonrası bölgeyi karış karış gezen Arif Paşa,depremzedelerin yarasını sardı. Depremlerin ilk anın-dan itibaren milletin evladı olan jandarmanın tüm faa-liyetlerini yakından takip eden Org. Çetin bölge halkınnbüyük sevgi ve takdirini kazandı.

Depremzedelerin
sevgisini kazandınBÖlGe halkını ziyaretinde açıklamalar-

da bulunan Jandarma Genel komutanı Or-
general arif Çetin, “karınca kararınca hepi-
mizin katkısı olacak. sizlerin hayır dualarını

ve gayretlerini bekliyorum. Vatandaşımız için,
halkımız için çalışacağız. allah’ın izniyle ben

buna inanıyorum. Halka rağmen değil halka bir-
likte çalışacağız” şeklinde konuştu.
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n israil’in kuzeyinde Golan Tepeleri’nde ço-ğunluğu Dürzi nüfusun yaşadığı MecdelŞems beldesine düzenlenen ve bir futbol sa-hasına isabet eden roket saldırısında çocuk-ların da yer aldığı 12 kişi hayatını kaybetti.Saldırıda 17’si ağır 35 yaralı olduğu belirtildi.İsrail ordusu, ‘ellerindeki istihbarat ve yap-tıkları değerlendirmesi sonucunda’ saldırı-dan Lübnan Hizbullahı’nın sorumlu olduğu-nu açıkladı. İsrail Ordu Sözcüsü, “Hizbullah’avereceğimiz karşılığa hazırlanıyoruz” dedi. 
n lüBnan Hizbullahı ise saldırının kendileri ta-rafından gerçekleştirildiği iddialarını ‘kesin-likle yalanladığını, olayla ilgili herhangi birbağlantılarının olmadığını’ vurguladı. İsrailBaşbakanlık Ofisi’nden “Topyekün savaşa ha-zırlanıyoruz” açıklaması gelirken, Washing-ton’dan dönüşünün hızlandırılmasına kararverilen Netanyahu ise “İsrail, bu ölümcül sal-dırıyı bir kenara not etmeyecek. Hizbullahşimdiye kadar ödemediği ağır bir bedel öde-yecek” ifadelerini kullandı. / 7’de

Golan'a roketli saldırıİsrail işgali altındaki Golan Tepeleri’ne roketli saldırı düzenlendi. Saldırıda bir futbol sahasının vurulması sonucu 12 İsrailli hayatını kaybetti, 35 kişi yaralandı

İsrail, Golan 
Tepeleri'ni de
işgal ediyor

nTerÖr devleti İsrail, 1967 yılında çoğuSuriye toprağı sayılan kuzeyindeki Go-lan Tepeleri’ni işgal etti. Uluslararasıhukuka göre, İsrail’in Golan Tepele-ri’ndeki varlığı işgal sayılıyor.
Gazze'de can 
kaybı artıyor

n israil ordusunun Gazze’ye 7 ekim’den bu yana düzenlediği saldırılardaki can
kaybı, son 24 saatte 66 kişi artarak 39 bin 324 oldu. yaralı sayısının da 90 bin
830’a çıktığı bildirildi. ayrıca hâlâ enkaz altında ve yol kenarlarında cesetlerin
bulunduğu ve israil’in engellemeleri nedeniyle cenazelere ulaşamadığı yinelendi.

MarMaray’da sessiz feryaT

Bebek kefeniyle
Gazze protestosu
n isTanBul, Marmaray-Sirkeci durağında, yere bebekkefenleri koyularak terörist İsrail’in Gazze’ye yöne-lik saldırılarına dikkat çekmek amacıyla bir farkın-dalık protestosu gerçekleştirildi. Bu protesto, dün-ya genelinde barış ve adalet arayışlarının bir yansı-ması olarak değerlendirilirken, benzer etkinliklerinfarklı yerlerde de düzenlenmesi bekleniyor. / 6’da

Pezeşkiyan 
dönemi başladı

n iran’da cumhurbaşkanlığı seçimi-ni kazanan Mesud Pezeşkiyan,mazbatasını İran dini lideri Ali Ha-maney’den aldı. Pezeşkiyan yarınparlamento önünde yemin edecek.

Bir aileden
üç can gitti

nkara para aklama suçlamasıy-la 40 yıla kadar hapis cezasıistemiyle yargılanan Dilan veEngin Polat çifti davasındayeni bir gelişme yaşandı. Mah-keme 4 tutuklu sanığın itirazı-nı reddederek tutukluluk hal-lerinin devamına karar verir-ken, Dilan Polat’ın tahliye tale-bi eksik evrak ve kaçma şüp-hesi gerekçeleriyle reddedildi.

Tahliyesine
engel kaçma

şüphesi

nBelediyelerin SGK borcuylailgili tartışmalar devam eder-ken, AK Parti Grup Başkanve-kili Leyla Şahin Usta, TBMMGenel Kurulu’nda, İBB’nin 3milyar liralık SGK borcuna iliş-kin, “İstanbul Büyükşehir Be-lediyesi de başvurusunu yap-mış, bu ödemeyle ilgili girişi-mini başlatmıştır. Bu yapıcı tu-tumdan dolayı da teşekkürediyoruz” açıklamasını yaptı.

iBB, SGK 
borcunu 

ödeyecek

e-ticarette 
yeni dönem!
nTürkiye, dijital pazarlar-
da kOBi’lerin daha adil bir

ortamda rekabet edebilmesi
için önemli bir adım atıyor.
Hazırlanan yeni bir yasa ile
e-ticaretteki büyük oyuncu-
ların gücünün sınırlandırıl-

ması hedefleniyor.
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Sağlık Bakanlığı, Türkiye'nin 5 yaşaltı çocuklarda akut Hepatit B görülmesıklığının 100 binde 1'in altına indiril-mesi hedefine 2009 itibarıyla ulaştığınıve bunun halen sürdürüldüğünü bildir-di. Bakanlıktan "Dünya Hepatit Günü"dolayısıyla yapılan yazılı açıklamayagöre, bu yılın teması, ülkelerde tanı vetedaviye erişimi genişletmek için işbirli-ğine vurgu yapan "Harekete Geçme Za-manı" olarak belirlendi.Hepatit, en basit anlamıyla karaciğeriltihabı olarak tanımlanırken, viral hepa-titler, kronik karaciğer hastalığı, siroz vekaraciğer kanserine yol açabilen, tümdünyada yaygın olarak görülen önemlihalk sağlığı sorunları arasında yer alıyor.Viral hepatitlere, başta Hepatit A, He-patit B, Hepatit C, Hepatit D ve Hepatit Evirüsleri olmak üzere farklı virüs tipleri-nin sebep olabiliyor. Özellikle Hepatit Bve Hepatit C virüsleri, uzun vadede kro-nik karaciğer hastalığı, siroz veya karaci-ğer kanserine yol açabiliyor.Kirlenmiş su ve besinlerle salgınlarayol açabilen, kötü hijyenik koşullardakolaylıkla bulaşabilen bir hastalık olanHepatit A enfeksiyonu, çocukluk çağındahafif belirtilerle geçiriliyor, ileri yaşlardaise daha ağır seyredip şiddetli karaciğerhastalığına sebep olabiliyor.Bebeklere 18'inci ve 24'üncü aylar-da, risk grubundaki kişilere de en az 6ay ara ile 2 doz halinde sağlık kuruluşla-rında Hepatit A aşısı uygulanıyor, bu aşıkapsayılıcılığı yüksek oranlarda sürdü-rülüyor.
Hepatit B ve Hepatit 
C'nin bulaşma yollarıHepatit B'nin bulaşma yolları arasın-da, kontrol edilmemiş kan ve kan ürün-lerinin damar yoluyla vücuda verilmesi,sterilize edilmemiş cerrahi malzemele-rin kullanıldığı diş tedavisi ve tıbbi mü-dahaleler, tıraş bıçağı, diş fırçası gibi eş-yaların paylaşımı, sterilize edilmemişaraçlarla dövme, akupunktur veya vücuttakılarının uygulanması, Hepatit B veHepatit C taşıyıcılarının aile içi teması vekorunmasız cinsel ilişki yer alıyor.Hepatit C virüsünün bulaşma yolları,Hepatit B virüsü bulaşma yolları ile ben-zer olmakla birlikte esas yayılma yoluhastalık bulaşmış kan ve kan ürünleri iledoğrudan temas olarak ön plana çıkıyor.Ancak Hepatit C virüsü bulaşmış kanile temas etmiş diğer vücut sıvıları dabulaşma açısından kaynak olabiliyor.Hepatit C virüsüne karşı aşı henüz bu-lunmamakla birlikte kullanılmaya başla-nan yeni ilaçlarla tedavide yüzde 95'inüzerinde iyileşme sağlanıyor.
Hepatit B hastalığından 
korunmanın en etkili yolu aşıAçıklamada, Hepatit B hastalığındankorunmanın en etkili yolunun aşılanmaolduğu vurgulanarak, şu bilgilere de yerverildi:"Ülkemizde Hepatit B aşısı 1998 iti-barıyla Sağlık Bakanlığı Çocukluk Döne-mi Aşı Takvimi'ne eklenmiştir. 2005-2009 yıllarında okullarda yapılan destekaşılamaları ve risk grubu aşılamaları uy-gulamaya alınmıştır. Bakanlığımızca yü-rütülen 'Genişletilmiş Bağışıklama Prog-ramı' kapsamındaki Hepatit B kontrolprogramı stratejilerine göre Hepatit Başılamaları yüksek öncelikli strateji ola-rak belirlenmiştir. Bağışıklama hizmetle-ri, Bakanlığımız tarafından yürütülen enönemli ve etkili koruyucu sağlık hizmet-lerinden biridir.""Birleşmiş Milletler (BM) Sürdürüle-bilir Kalkınma Amaçları'nın başarı gös-tergelerinden biri 5 yaş altı çocuklardaakut Hepatit B hastalığı görülme sıklığı-nın yüz binde 1'in altına indirilmesidir.Ülkemizde bu hedefe 2009 itibarıylaulaşılmış ve halen sürdürülmektedir."ifadelerine yer verilen açıklamada, He-patit B aşısının, bebeklerde ilk dozunundoğumda, 2. ve 3. dozlarının ise 1 ve 6aylıkken uygulandığı hatırlatıldı.Açıklamada, Hepatit B aşısının riskgrubundaki kişilere ise 0, 1 ve 6 ay tak-vimi ile 3 doz olarak uygulandığı ifadeedildi.Hepatit D virüsünün, Hepatit B virüsenfeksiyonu olan kişilerde hastalığa yolaçtığı, kişide Hepatit B virüsü yoksa He-patit D virüsünün de enfeksiyon yapa-mayacağına dikkatin çekildiği açıklama-da, "Hepatit B virüs enfeksiyonu olan ki-şilerde Hepatit D virüsü, hafif seyredenHepatit B virüs enfeksiyonunu daha ağırve hızlı seyreden bir hastalığa dönüştü-rebilir." uyarısında bulunuldu.

Sağlık 
Bakanlığından
"Dünya Hepatit

Günü" açıklaması

Düzenli egzersiz ve 
sigaradan uzak durmak
beyin sağlığını koruyor

Sağlık üzerinde olumsuz etkilereneden olabilen sıcak havalarda, beslen-me şekline de dikkat etmek gerekiyor.Diyetisyen Banu Özbingül Arslansoyu,aşırı sıcaklarda kısa sürede kas ve sukaybına neden olarak metabolizmayıolumsuz etkileyen şok diyetlerdenuzak durulması gerektiğini söyledi.Mevsim normallerinin üzerindeseyreden sıcaklıkların etkisi altında ge-çen yaz aylarında beslenme alışkanlık-larını gözden geçirmemiz büyük önemtaşıyor. Metabolizmamız, sıcak havala-ra uyum sağlarken, bu dönemde vücu-dumuz çok daha fazla su ve mineralkaybediyor. Bu durum, tüm bireylerüzerinde etkili olsa da özellikle; çocuk-lar, yaşlılar, hamileler, kalp ve şeker has-taları gibi hassas grupları daha fazla et-kiliyor.Yakın Doğu Üniversitesi HastanesiDiyetisyeni Banu Özbingül Arslansoyu,halsizlik başta olmak üzere pek çoksağlık sorununa yol açabilen bu du-rumdan korunmak için dengeli beslen-menin önemine vurgu yaptı. Yaz ayla-rında sağlığımızı korumak için dengelibeslenmenin ve yeterli sıvı tüketmeninönemine değinen Arslansoyu, özelliklegıda zehirlenmeleri, şok diyetler ve al-kol tüketimi gibi risklere dikkat çekti.Banu Özbingül Arslansoyu; mevsimin-de sebze ve meyve tüketmenin, geç sa-atlerde yemek yemekten kaçınmanınve D vitamini için güneş ışığından ya-rarlanmanın önemini vurguladı.Diyetisyen Banu Özbingül Arslanso-yu, özellikle popüler hale gelen şok di-yetler ile ilgili uyarılarda bulunarak bu

tarz diyetlerin yılın hiçbir dönemindeuygulanmaması gerektiğine vurgu yap-tı. Şok diyetlerin, kısa sürede kas ve sukaybına neden olarak metabolizmayıolumsuz etkilediğini vurgulayan Özbin-gül Arslansoyu, özellikle aşırı sıcaklarınetkili olduğu bu dönemde yeterli vedengeli beslenmenin çok önemli oldu-ğunu belirtti.“Sıcak havalarda iştahınız azalsabile, kahvaltı yapmaya ve öğün atlama-maya dikkat edin. Ana öğünlerde et,süt, tahıl ve sebze gruplarına yer verin;ara öğünlerde ise meyve, komposto,süt, ayran veya kuruyemiş gibi sağlıklıseçenekleri tercih edin” ifadelerini kul-lanan Diyetisyen Banu Özbingül Ars-lansoyu, “Akşam saatlerinde metaboliz-mamız yavaşladığı için geç saatlerdeyemek yemek sindirim, kilo ve uykuproblemlerine yol açabilir. Sağlıklı biryeme planı oluşturmak veya yedikleri-nizi not almak, geç saatlerde atıştırma-nızı engelleyebilir” dedi.Sıcak havalarda terlemeyle artansıvı ve mineral kaybını önlemek için bolsıvı tüketilmesinin şart olduğunu belir-ten Arslansoyu, yetersiz sıvı tüketimi-nin konsantrasyonun azalmasına vebaş ağrılarına neden olabileceğini vur-guladı. “İdrar renginiz koyulaşıyorsa, sutüketiminiz yetersiz demektir. Gazlı içe-cekler yerine su, taze sıkılmış meyvesuyu, maden suyu, süt veya soğuk ay-ran tercih edin. Doğal maden suyu, vü-cudumuz için gerekli birçok mineralibarındırır ve yazın terlemeyle kaybetti-ğimiz su ve minerali yerine koymakiçin iyi bir tercihtir” diyen Banu Arslan-

soyu, böbrek hastaları ve yüksek tansi-yonu olan kişilerin maden suyu tüketi-mini sınırlandırması gerektiğini belirt-ti.
Yaz aylarında hangi sebze ve
meyveler tüketilmeli?Mevsiminde tüketilen sebze vemeyvelerin vitamin ve mineral bakı-mından zengin olduğunu söyleyen Di-yetisyen Banu Arslansoyu, yaz ayların-da taze sebze ve meyve çeşitliliğinin ol-dukça fazla olduğunu belirtti. ÖzbingülArslansoyu yaz aylarında tüketilebile-cek mevsim meyve ve sebzelerini ise

şöyle sıraladı:“Haziran ayında, enginar, bezelye,bakla, semizotu, salatalık, taze patates,taze fasulye, yeşil biber, patlıcan, dol-malık biber, domates, kabak gibi sebze-ler ve yeşil erik, çilek, kiraz, kayısı, şef-tali, dut, vişne gibi meyveler bulunur.Temmuz ayında ise kabak, semizotu,salatalık, patates, taze fasulye, yeşil bi-ber, patlıcan, dolmalık biber, domates,börülce gibi sebzeler ve kiraz, vişne,şeftali, karpuz, kavun, sarı erik, ahudu-du gibi meyveler öne çıkar. Ağustosayında da bolca kabak, semizotu, sala-talık, taze fasulye, yeşil biber, patlıcan,dolmalık biber, domates, börülce, bam-ya, kırmızı biber, mısır gibi sebzeler vevişne, şeftali, karpuz, kavun, üzüm,mürdüm eriği, dut, böğürtlen, incir gibimeyveler bulunur.”Yazın en sık karşılaşılan sağlıkproblemlerinden birinin gıda zehirlen-mesi olduğunu belirten Yakın DoğuÜniversitesi Hastanesi DiyetisyeniBanu Özbingül Arslansoyu, “Bu duru-mu önlemek için, açıkta satılan yiyecekve içeceklerden kaçınmalı; et, balık, ta-vuk, süt, yumurta gibi riskli besinleribuzdolabında saklamalı ve hijyen ku-rallarına dikkat etmelisiniz. Meyve vesebzeleri ise iyice yıkayarak tüketmeli-siniz” dedi.Tatillerde açık büfe yemeklerininkilo kontrolünü zorlaştırabildiğini dehatırlatan Özbingül Arslansoyu, “Bu ne-denle kızartmalar yerine ızgaraları, ağırsoslu yemekler yerine sade seçenekleritercih edin ve alkol tüketimini sınırlan-dırın” önerilerinde bulundu.

Sıcak havalarda şok diyetlerden uzak durun

Türkiye Parkinson HastalığıDerneği Yönetim Kurulu Başkanı daolan Tokçaer, AA muhabirine yaptığıaçıklamada, beyin hastalıkları ve be-yin sağlığını korumanın önemine iliş-kin bilgileri paylaştı.Beyin hastalıklarının çok geniş birspektruma sahip olduğuna ve her yaşgrubunda görülebileceğine dikkati çe-ken Tokçaer, baş ağrısından inmeye,Alzheimer ve Parkinson gibi dejene-ratif hastalıklardan epilepsiye uzananfarklı rahatsızlıkların beyin hastalığıgrubu içerisinde yer aldığını anlattı.Prof. Dr. Tokçaer, "Özellikle 60 yaşüzerinde beyin damar hastalıklarıdaha çok karşımıza çıkıyor. Bu yaşlar,Alzheimer, Parkinson hastalığı açısın-dan da bir risk faktörü oluşturuyor."ifadesini kullandı.Beyin-damar hastalıkları açısın-dan genetik durum, yaş gibi değiştiri-lemez risk faktörlerinin yanında de-ğiştirilebilir risk faktörlerinin de bu-lunduğuna işaret eden Tokçaer, "Siga-ra kullanımı, hipertansiyon, şekerhastalığı, kolesterol yüksekliği beyindamar hastalığı riskini de beraberin-de getiriyor." uyarısında bulundu.
Sık baş ağrısı yaşayanlar 
uzmana başvurmalıBaş ağrılarının çok farklı nedenle-rinin bulunabileceğine, her yaş gru-bunda görülebileceğine değinen Tok-çaer, "Baş ağrıları bize gelen en sıkhastalıklardan biri. Gençlerin ki birazdaha migren, gerilim tipi olabilirken,ileri yaşta vaskülitlere bağlı baş ağrı-ları olabiliyor." diye konuştu.Birinci ve ikinci olarak kategorile-nen baş ağrılarının bulunduğunu an-latan Tokçaer, sözlerini şöyle sürdür-dü:"Kişi bir baş ağrısını sıkça yaşıyor-sa ya da bu ağrının şiddeti hafiften or-taya, hatta belki günlük işini aksata-cak ağır şiddete varıyorsa, çok bekle-meden bir nöroloji uzmanına başvur-masını öneriyoruz. Bütün baş ağrılarınörolojik olmayabilir, hipertansiyon,kulak-burun-boğazla ilgili sebepleribulunabilir ama nörolog hastayı de-

ğerlendirdikten sonra uygun alana za-ten sevk edecektir."
"Egzersizi hayatın bir parçası
haline getirmek çok önemli"22 Temmuz'un Dünya Beyin Günüolduğunu ve bu çerçevede beyin sağlı-ğına yönelik farkındalık etkinlikleri-nin yürütüldüğünü anımsatan Tokça-er, bu yılın ana temasının da "beyinsağlığı ve korunma" şeklinde belirlen-diğini ifade etti.Prof. Dr. Tokçaer, son yıllarda özel-likle Alzheimer gibi hastalıklara karşıtoplumsal farkındalığın arttığını, kişi-lerin bu hastalıktan korunmaya yöne-lik sorularla kendilerine başvurduğu-nu belirterek, şöyle devam etti:"Beyin sağlığını korumak için ya-pılması gerekenlerin başında, sigarave alkolden kaçınmak ve düzenli eg-zersize yönelmek geliyor. Çocukluk-tan itibaren egzersizi hayatın bir par-çası haline getirmek çok önemli. Amakimse için de geç değil, bugüne kadarçok egzersiz yapmayan insanların bilekendi bedenlerine, performanslarınauygun bir fiziksel aktiviteyi yapmalarıdejeneratif hastalıklara da beyin da-mar hastalıklarına karşı da koruyucu

oluyor.Beslenme konusunda da Akdeniztipi beslenmeyi öneriyoruz. Bunlarıniçinde taze sebzeler, meyveler, meyve-lerin özellikle böğürtlen gibi dahakoyu ve taneli olanları, yeşil sebzeler,taneli tahıllardan zengin beslenmekçok önerilen bir şey. Ayrıca günde 6-7saat gece uykusu da beyin sağlığı içinkoruyucu. Sosyal aktiviteler, kişilerleiletişim içinde olmak, bilmece, bulma-ca çözmek, kitap okumak ve okunankitapları tartışmak da önerilerimizarasında."Parkinson hastalığının görülmesıklığına yönelik bilgileri de paylaşanTokçaer, "Parkinson, genellikle 60 yaşüzerinde yüzde 1, 80 yaş üzerinde iseyüzde 3 gibi bir görülme sıklığına sa-hip. Türkiye'de de yaşlı nüfus oranıartıyor, yaşam süresi uzadı bu güzelbir şey ancak bu, yaşlılık periyoduhastalıklarının da daha fazla görülece-ği anlamına geliyor." dedi.Türkiye'de Parkinson hastalığınayönelik farkındalığın da arttığını vur-gulayan Tokçaer, "Daha önce birçokinsan hareket yavaşlığını yaşlılık, kilo,kalp yetmezliği gibi nedenlerle ilişki-lendirebiliyordu. Dolayısıyla hastala-

rın hekime erişimi azdı. Oysa günü-müzde hareket yavaşlığından şüphe-lenip bize başvuran hasta sayısınıdaha fazla görüyoruz." değerlendir-mesinde bulundu.Yine de verilen reçeteler nüfusaoranlandığında beklenenden daha azsayıda Parkinson hastasının hastane-de takip altında olduğunu anlatanTokçaer, şunları kaydetti:"Parkinsonun genellikle 50-55yaş üzerinde görüleceği belirtilirdiancak bugün biliyoruz ki Parkinsonher yaşta ortaya çıkabiliyor. Hatta40 yaşından evvel de başlayabiliyorve 40 yaş öncesinde başlayan hasta-larda daha çok genetik, kalıtımsalnedenler araştırılıyor. Genelde in-sanlar titreme olmadığı sürece Par-kinson hastalığından şüphelenmi-yor, oysa 4 hastadan 1'inde titremebelirtisi olmuyor. Dolayısıyla hare-ketli bir yavaşlık, mimiklerdeki birazalma, hastanın günlük işlerinde,örneğin banyo, yemek yeme süresi-nin uzaması, bir sandalyeye oturupkalkmasının yavaşlaması, bu hemkendisinin hem de çevresindekile-rin dikkatini çekmeli ve mutlaka birnöroloji görüşü alınmalı."

Prof. Dr. Ayşe Bora Tokçaer, "Beyin sağlığını korumak için yapılması gerekenlerinbaşında, sigara ve alkolden kaçınmak, düzenli egzersize yönelmek geliyor. Çocuk-luktan itibaren egzersizi hayatın bir parçası haline getirmek çok önemli." dedi.
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BaşKentte 3 kişiyi bıçakla yara-layan ve polise de saldırmaya çalışanşahıs, polis ekipleri tarafından etkisizhale getirilerek yakalandı.Olay, Ankara’nın Kızılcahamam il-çesine bağlı Soğuksu Caddesi'ndegerçekleşti. Edinilen bilgiye göre bı-çaklı saldırgan, cadde üzerinde 2 va-tandaşı yaraladı. Vatandaşların ihbarıüzerine olay yerine gelen Kızılcaha-mam İlçe Emniyet Müdürlüğü ekiple-ri, U.Y. isimli şahsın 3 kişiyi hafif şekil-de bıçakla yaraladığını tespit etti.Emniyet mensuplarının sözlü uya-rılarını dikkate almayan bıçaklı sal-dırgan, polise de bıçakla saldırmayaçalıştı. Polis, eli bıçaklı U.Y.’yi havayaateş açarak durdurmaya çalışsa dasaldırgan daha da agresifleşti. Polisson olarak bıçaklı saldırgan U.Y.’yi si-lahla sağ kalça kısmından yaralayaraketkisiz hale getirdi.Gerekli tedavi için hastaneye kal-dırılan U.Y.’nin gözetim altında teda-visinin devam ettiği öğrenildi. Bıçaklısaldırgan gerekli adli işlemlerin ta-mamlanmasının ardından mahkeme-ye sevk edilecek.

Başkentte 3 kişiyi
bıçakla yaralayan

saldırgan 
yakalandı

adıyaman’ın Besni ilçesinde birdüğün töreninde belindeki silah kaza-ra ateş alan bir kişi öldü, bir kişi iseyaralandı.Edinilen bilgilere göre, Besni'ninAktepe köyündeki bir düğün törenin-de Reşo Gürsoy’un belindeki tabancakazara ateş aldı. Tabancadan çıkanmermiler Reşo Gürsoy ile düğün ala-nında bulunan Vakkas Eryalçın’a isa-bet etti. Yaralanan Gürsoy ve Eryalçın,olay yerine çağrılan sağlık ekiplerinceilk müdahaleleri yapılarak Besni Dev-let Hastanesine kaldırıldı.Burada tedavi altına alınan yaralı-lardan Reşo Gürsoy, yapılan bütünmüdahalelere rağmen hayatını kay-betti.Konuyla ilgili soruşturma sürüyor.

Belindeki silah
kazara ateş aldı: 

1 ölü, 1 yaralı

Kağıthane'de bir kişi, iddiayagöre kız kardeşine minik etek giydiğiiçin tepki gösteren komşusuyla tartış-tı. Adamın eşi de tartışmaya dahilolunca şahıs onlara bıçak çekti. Yaşa-nanlar kameralara yansırken, polisinmüdahalesi sonrası bıçaklı şahıs göz-altına alındı.Olay, geçtiğimiz Cumartesi günüsaat 20.30 sıralarında Kağıthane Ha-midiye Mahallesi'nde meydana geldi.İddiaya göre, bir şahsın kız kardeşimini etek giyip sokakta dolaşıncakomşu binadaki bir adam ona tepkigösterdi. Bunu duyan şahıs ise adam-la tartışmaya başladı. Tartışmanın kü-fürleşmeye varması üzerine adamıneşi de kavgaya dahil oldu. Ortalığınkarıştığı kavgada kız kardeşine tepkigösterilen kişi, bıçak çekti. O esnadaihbar üzerine olay yerine gelen polisekipleri şahsı bıçakla birlikte gözaltı-na aldı. Yaşananlar ise kameralarayansıdı.

İstanbul'da 
sokakta "mini
etek" kavgası: 

Kız kardeşine laf 
atılınca bıçak çekti

Kocaeli'de eski eşi ta-rafından evinde vuru-lan kadın hayatınıkaybetti. Annesininvurulduğunu görenoğlu ise babasına ateşetti, baba da oğlunuvurarak yaraladı.

Eski eş dehşeti: 1 ölü, 2 yaralı

Otomobiller kafa kafaya çarpıştı: 2 ölü, 1 yaralı
Kayseri'nin Tomarza ilçe-sinde iki otomobilin çarpışmasısonucu 2 kişi hayatını kaybetti, 1kişi de yaralandı. Edinilen bilgiyegöre Toklar - Güzelce yolu üzerin-de meydana gelen kazada, 38 BT954 plakalı otomobil ile 51 ABH843 plakalı otomobil çarpıştı. Ka-zanın ardından olay yerine çoksayıda jandarma, sağlık ve itfaiyeekipleri sevk edildi. Jandarma yolüzerinde güvenlik önlemi alırkensağlık ekipleri de araçlarda bulu-nanlara müdahale etti. KazadaAhmet Kantemiz ile Yılmaz Topa-loğlu'nun hayatını kaybettiği be-lirlenirken, yaralı olan Hacı İbiş K.ise ambulansla hastaneye kaldırı-larak tedavi altına alındı. Kazayakarışan otomobiller ise inceleme-lerin ardından bulundukları yer-den kaldırıldı. Kaza ile ilgili so-ruşturma başlatıldı.

Evinde tek 
yaşayan 2 çocuk

babası ölü 
bulundu

KOnya'da 2 çocuk babası birkişi, tek başına yaşadığı evindekomşuları tarafından ölü bulundu.Olay, saat 17.30 sıralarında merkezSelçuklu ilçesi Feritpaşa MahallesiMalazgirt Sokak'ta bulunan 5 katlıbinanın 1. katında meydana geldi.Edinilen bilgiye göre, eşinden 2 yılönce ayrılan ve tek başına yaşayan2 çocuk babası 31 yaşındaki RecepGözlü'den haber alamayan komşu-larının ihbarı üzerine adrese itfaiye,sağlık ve polis ekipleri sevk edildi.İtfaiye ekiplerince Recep Gözlü'nünbulunduğu dairenin kapısı açıldı.Polis ekiplerince baygın halde bulu-nan Gözlü'nün, sağlık ekiplerinin ilkmüdahalesinde hayatını kaybettiğibelirlendi. Yapılan inceleme sonrasıGözlü'nün cansız bedeni otopsi ya-pılmak üzere Konya Şehir Hastane-si morguna kaldırıldı. Recep Göz-lü'nün kesin ölüm nedeninin yapı-lacak otopsi sonrası netlik kazana-cağı öğrenilirken, olayla ilgili tahki-kat başlatıldı. BeyOğlu'nda ticari taksidenindikten sonra rastgele ateş açanşahıs, sevk edildiği adli makamlartarafından tutuklanarak cezaevinegönderildi. Olay, saat 06.00 sırala-rında İstanbul'un Beyoğlu ilçesi Kü-çük Piyale Mahallesi Bahariye Cad-desi'nde meydana geldi. İddiayagöre bir şahıs, ticari taksiden indik-ten sonra belinden çıkarttığı silahla

etrafa rastgele 2 el ateş etti. O esna-da kurşunlar, yoldan geçen bir ticaritaksiye isabet etti. Polis ekiplerinceolay yerinde bulunan güvenlik ka-merası görüntüleri tek tek incelen-di. İncelenen görüntülerde etrafaateş açan şüphelinin İ.B. olduğu tes-pit edildi. Olay saatinde alkollü ol-duğu da belirlenen İ.B. düzenlenenoperasyon ile yakalanarak gözaltına

alındı. Çeşitli suçlardan çok sayıdakaydı olduğu da belirlenen İ.B. 'ge-nel güvenliği kasten tehlikeye sok-mak', 'mala zarar vermek' ve 'ateşlisilah ve mermi bulundurma' suçla-rından adli makamlara sevk edildi.Nöbetçi savcılığa ifade verenşüpheli sevk edildiği Sulh Ceza Ha-kimliği tarafından tutuklanarak ce-zaevine gönderildi.

Beyoğlu’nda etrafa rastgele
ateş açan şahıs tutuklandı

Olay, Yeni Mahalle Kazımkara-bekir Caddesi'nde bulunan evdemeydana geldi. İddiaya göre M.Y.,eski eşi Sözen Tutci'nin evine gele-rek kendisine ateş etti. Kurşunlarınhedefi olan kadın kanlar içinde yer-de kalırken annesini o halde görenV.Y. ise silahı alarak babası M.Y.'yeateş etti. M.Y. de oğluna ateş eder-ken, 2'si de vurularak yaralandı.Vatandaşların ihbarı üzerine olayyerine sağlık ve polis ekipleri sevkedildi. Olay yerine gelen sağlıkekipleri yaralanan baba ve oğluhastaneye kaldırdı. Sözen Tutci'ninyapılan kontrollerinde ise hayatınıkaybettiği belirlendi.
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MarMara Üniversitesi Orta Doğu ve İslamÜlkeleri Araştırmaları Enstitüsü Öğretim ÜyesiDoç. Dr. Serhan Afacan, Netanyahu’nun ABD ziya-retini ve Kongre'de yapacağı konuşmayı AA Analiziçin kaleme aldı.***Gazze'de devam eden soykırımın ortasındaBaşbakan Binyamin Netanyahu, kariyerinde 4. kezAmerika Birleşik Devletleri (ABD) Kongresi'nin or-tak oturumuna hitap etmek üzere Washington'ageldi ve perşembe günü ABD Başkanı Joe Biden ilegörüşecek. Netanyahu'ya bu daveti 31 Mart 2024tarihinde Temsilciler Meclisi Başkanı Mike John-son “Birleşik Devletler Temsilciler Meclisi ve Birle-şik Devletler Senatosu'nun iki partili liderliği adı-na” yapmıştı. Ancak aralarında Yahudi SenatörBernie Sanders'ın da bulunduğu çok sayıda Demo-krat Netanyahu'nun konuşmasını boykot etmeyiplanlarken, bazıları da kürsüden protesto etmeyidüşünüyor. Netanyahu'nun gelişi üzerine bir açık-lama yapan Sanders, onu bir savaş suçlusu olaraknitelendirdi ve Kongre'ye kabul edilmemesi gerek-tiğini söyledi.Biden'ın 2024 başkanlık yarışından çekilişi,gündemi domine etmesi nedeniyle Netanyahu'yuderinden rahatsız etti. Ancak yine de ziyaretin ken-disi Gazze'deki etnik temizlik konusunda ABD mil-letvekilleri arasında devam eden çekişmeyi göster-mesi açısından oldukça dikkat çekicidir. Netanya-hu bu ziyareti hem ülke içinde hem de uluslararasıalanda sayıları giderek artan muhaliflerine karşı

siyasi bir koz olarak görüyor. ABD'nin ise nedenbir savaş çığırtkanına bu kadar itibar ettiği ve se-çim yarışını kendi çıkarları doğrultusunda mani-püle etmesine izin verdiği belirsizliğini koruyor.
NetaNyahu'yu kim durduracak?ABD hükümetinin düşman olarak gördüğüülke ve liderlere yaptırım uygulaması standart biruygulamadır. Ancak Uluslararası Ceza Mahkemesi(UCM) savcısı Karim Han'ın tutuklama emri talebi-ne rağmen Netanyahu hiçbir engelle karşılaşma-dan ABD'ye seyahat edebildi. Ayrıca 23 Tem-muz'da İnsan Hakları İzleme Örgütü (HRW), Ne-tanyahu'nun Kongre önüne çıkmasını, İsrail güçle-rinin Gazze'de devam eden savaş suçlarına rağ-men ABD'nin İsrail ordusuna sürekli ve önemli öl-çüde silah tedarik ettiği gerçeğini güçlendirdiğiiçin eleştirdi. Başından bu yana Biden'ın Gazze po-litikası bir fiyaskodan ibaretti. Biden, 18 Ekim'deİsrail'e yaptığı ziyaretten bu yana Netanyahu'nunsavaş makinesini destekledi. ABD İsrail'e 40 bin-den fazla Filistinlinin hedef alınarak öldürülmesi,yüzde 60'ı kadın, çocuk ya da yaşlı olmak üzereyaklaşık 100 bin kişinin yaralanması için büyükmiktarda silah ve açık çek sağladı. her ne kadar buadımlar ABD'nin İsrail'e karşı sürdürdüğü politika-sıyla uyumlu görünse de, Amerikan siyasetindetartışmalı bir isim olan Netanyahu'ya böyle bir ko-ruma sağlanması soru işaretlerine neden oldu. Bi-den şu ana kadar Netanyahu'nun Gazze'deki sava-şını durdurmayı ve Kongre önünde soykırım ey-

lemlerini aklamayı başaramadı.Önümüzdeki seçimlerde Demokratların muh-temel başkan adayı olan Başkan Yardımcısı Kama-la Harris'in Indianapolis'te daha önceden planlan-mış bir etkinlikle çakıştığını öne sürerek çarşambagünü Kongre'de yapılacak toplantıya başkanlık et-meyeceğini açıklaması dikkat çekicidir. AslındaNetanyahu, kendisinden uzaklaşmaya çalışan De-mokratlar için rahatsız edici bir yük olarak görülü-yor. Ancak bu yine de yetersiz bir tepki olarak gö-rülebilir. Gazze'de ateşkes için yapılan çağrıları vehatta Birleşmiş Milletler (BM) Güvenlik Konseyikararını hiçe sayan İsrail Başbakanı yine de Kon-gre'de boy gösterecek. Bununla birlikte Netanya-hu'nun Gazze'ye ilişkin stratejisini derhal değiştir-mesi pek olası görünmüyor. Bunun yerine, ateşkesireddetmesi ve durumu daha da kötüleştirebilecekkışkırtıcı nitelikte bir konuşma yapması muhte-meldir. Bu arada Amerikalı rehine aileleri Netanya-hu'yu rehine anlaşması sağlanmadan Kongre'yehitap etmemesi konusunda uyardı. Diğer 8 Ameri-kalı rehine yakınıyla birlikte bir basın brifingi dü-zenleyen Jon Polin, “Rehine anlaşmasının imzalan-dığını ve tamamlandığını duyurmayan her konuş-mayı tam bir başarısızlık olarak görüyoruz” dedi.Ayrıca, Netanyahu'nun kaldığı Washington DC'de-ki Watergate Oteli'nin önünde, katliamı protestoetmek için bir kalabalık toplandı. Görünen o ki, Ne-tanyahu insanlığa karşı işlediği suçlar nedeniyledaha fazla protestoyla karşılaşacak. Ancak bu tep-kilerin hiçbiri Netanyahu'nun kana susamışlığını

durdurmaya yetmiyor. Asıl önemli soru ise şu; buziyaret Gazze'deki durumu nasıl etkileyecek?
Gazze'de sırada Ne var?Netanyahu, ABD başkanlık seçim süreçlerinikendi kişisel çıkarları doğrultusunda kullanmaktaustadır. Kendisinin 7 Ekim sonrası gelişmeleri elealış biçimine karşı çıkan pek çok Demokrat arasın-da popüler bir figür olmadığını biliyor. AncakTrump'ın İsrail'e verdiği koşulsuz destek göz önü-ne alındığında, Netanyahu Demokratların seçimyaklaşırken kendisiyle doğrudan karşı karşıya gel-me riskini göze alamayacaklarının da farkında. Buşekilde Netanyahu, 10 Haziran'da BM GüvenlikKonseyi tarafından kabul edilen ABD destekli ateş-kes önerisini görmezden gelerek Washington'ageldi ve Demokratları zor bir ikileme soktu. Netan-yahu'nun bir sonraki hamlesi savaş suçlarını meş-rulaştırmak ve Gazze'deki insani krizin sorumlulu-ğunu diğer aktörlere yüklemek olacaktır. Biden yö-netiminin soykırıma ortak olması ise, Gazze'de de-vam eden katliamın ortasında bir savaş suçlusu-nun Kongre'de konuşma yapmasına izin vermek-ten bile daha vahim bir durum olarak karşımızdaduruyor.

[Yüksek lisans ve doktora çalışmalarını Lei-
den Üniversitesi iran Çalışmaları bölümünde
tamamlayan Doç. Dr. Serhan afacan, Marmara
Üniversitesi Orta Doğu ve islam Ülkeleri araş-
tırmaları Enstitüsünde Öğretim Üyesidir.]

Biden yönetiminin soykırıma ortak olması, Gazze'de devam eden katliamın ortasında bir savaş suçlusunun
Kongre'de konuşma yapmasına izin vermekten bile daha vahim bir durum olarak karşımızda duruyor

Savaş Suçlusu Netanyahu, ABD 
Kongresi'nde: Daha kötü ne olabilir?

8-9 Haziran 2024 tarihinde ger-çekleşen 2 milyon 819 bin 362 öğrenci-nin katıldığı Yükseköğretime Geçiş Sı-navında her yıl olduğu gibi bu yıl da sı-fır alan aday sayısı hayli fazlaydı.  Bu yıl,63 bin 798 aday yine (0) puan aldı. Sa-yısal verilerine göre; başarı ortalamasıtüm testlerde düştü. Temel Yeterliliktestinde(TYT) Fen bilimleri dalında 20sorudan 3.4’üne, temel matematikten;40 sorudan 7.9’na, sosyal bilimlerde 20sorudan 9’una, Türkçe testinden ise 40sorudan ancak 21.4’üne doğru cevapverildi. Alan Yeterlilik Sınavı(AYT)dedurum farklı değildi. Matematik, 40 so-rudan: 5.5’i; Fizik, 14 sorudan:  2.2’si;Kimya, 13 sorudan:1,4’ü; Biyoloji 13 so-rudan: 2,3’ü karşılık buldu. Türk DiliEdebiyatında,  24 sorudan: 5.9’una, Ta-rih(1), 10 sorudan: 2.4’üne; Coğraf-

ya(1), 6 sorudan: 2.1’ine; Tarih(2), 11sorudan: 2’sine; Coğrafya(2) 11 soru-dan 2.4’üne;  Felsefe grubu 12 sorudan:1,9’una, Din Kültürü Ahlak Bilgisi sına-vında da 6 sorudan ancak 1,2’sine doğ-ru cevap verildi.Özeti, eğitimde çöküş devam ediyor.Siz bu ülkenin çocuklarını 6 yaşındanitibaren eğitim ve öğretim vermek; on-ları zekâ, ilgi ve yeteneklerine göre şe-killendirmek için alacaksınız ilkokul, or-taokul, lise 12 koca yıl okutacaksınız.Sonra da  “haydi başaramadınız marşmarş sokağa” diyecek çocuklarımızın daülkemizin de geleceğini karartacaksınızöyle mi? Doğrusu yazık oluyor yarınları-mıza, yazık oluyor evlatlarımıza…YKS’da böyle de ortaöğrenimdefarklı mı? Alın size PİSA… Nedir PİSA?Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Örgütü

OECD tarafından 15 yaş grubundaki öğ-rencilerin kazandıkları bilgi ve becerile-ri değerlendiren ve üç yılda bir yapılanuluslararası araştırma programı…  PISAaraştırması, 15 yaş grubunda örgün eği-time devam eden öğrencilerin matema-tik, fen ve okuma becerilerini değerlen-dirmek ve ülkeleri karşılaştırabilmekiçin yapılan bir sınav. PISA 2022 araştır-masına 81 ülke katıldı. Türkiye'de bu sı-nav, 19 Nisan-13 Mayıs 2022'de 60 il-den 196 okul ve 7 bin 250 öğrencininkatılımıyla bilgisayar tabanlı gerçekleş-tirildi. Matematikten 81 ülke içerisinde39.  Fen alanında 81 ülke içerisinde 34.Okuma Becerileri sınavında ise 81 ülkeiçerisinde 36. sırada yer aldık. Durumbu! Matematik ilmi bize eğitim ve öğre-tim konusunda sürekli kan kaybettiği-mizi söylüyor. Nedir eğitim-öğretim? Eğitim- öğre-tim: İnsan ve toplumu şekillendiren,devletlerin siyasi, iktisadi ve sosyal geli-şimini sağlayan devlet ve millet hayatı-nın en önemli iş ve işlevidir. Milli varlı-ğımızın hamuru, milli kültürümüzünanahtarı, kalkınmanın, refahın ve huzu-run temel taşıdır. Eğitim-öğretim? Gü-nübirlik politikalarla, adam sendecilik-lerle geçiştirilemeyecek kadar önemli,

siyasi birtakım tercihlere kurban edile-meyecek kadar hayati değeri olan, ade-ta bir ülkenin varlık veya yokluğudur.Son yıllarda birtakım insanların dilleri-ne pelesenk ettikleri moda söz ile beka-sıdır. Bugün yeryüzünde refahın huzu-run zirvelerinde halkını mutlu yaşatandevletlere bakın. Hemen hepsi gelecek-lerinin daha da aydınlık olması için eği-tim ve öğretim kurumlarına gerekenönemi vermiştir. Peki, Türkiye Cumhu-riyeti olarak, Milli Eğitim Bakanlığı ola-rak biz neler yapıyoruz?“Türk milletinin bütün fertlerininilgi, istidat ve kabiliyetlerini geliştire-rek gerekli bilgi, beceri ve birlikte işgörme alışkanlığı kazandırmak sure-tiyle hayata hazırlar”, diyen 1739 SayılıTemel Eğitim kanunun amir hükmünerağmen çocuklarımız ve gençlerimiz;zekâ, ilgi ve yetenekleri doğrultusundadeğerlendiriyor muyuz? Hayır! Değer-lendirme bir yana gençlerimizi vur-dumduymazlıklara, aymazlıklara, siya-si ya da kişisel fantezilere kurban edil-di. Uygulanan 4+4+4 eğitim modeli ileTevhidi Tedrisat Kanuna çomak soka-rak işlevsizleştirildi. OKS, SBS, MDS,TEOG adı altında aslında hemen hepsiaynı şey olan sınav adlarının değiştiril-

mesi; akıllı tahta, tablet, Fatih projesigibi fanteziler, eğitimde yenilik olaraksunulmaya çalışıldı. 2000 yılından buyana 11 bakan (ortalama iki yıla birbakan)  sayısız bakanlık üst düzey yö-neticisi değiştirildi. Böylece eğitimin,milli ve süreklilik vasfı aşındırıldı. Hergelen bakan düşüncesine göre eğitimişekillendirmeye çalıştı. Yarınlarımızıellerine teslim edeceğimiz evlatlarımızdenek olarak kullanıldı. Öğretmenlerarasında kadrolu, sözleşmeli, ücretliöğretmen diye ayrım yapıldı. Öğret-menlik mesleği itibarsızlaştırıldı. Eğiti-min milli vasfı ortada kaldırıldı. Meslekokulları işlevsizleştirildi. Türkiyeİmamlar Devleti yapılmak hayali ile de-vamlı İmam Hatip Ortaokul ve liseleriaçıldı. Evlatlarımızın yetenek ve beceri-leri köreltildi. Fikri hür, vicdanı hür, ir-fanı hür nesiller yerine ezberci ve şe-kilci, itaatkâr insan tipi yetiştirmek içinbütün imkânlar seferber edildi. Elbettebütün bunların sonucunda yarınları-mızı teslim edeceğimiz en büyük varlı-ğımız olan evlatlarımız heba edildi,ediliyor. Böyle devam eder ve ettirilirseülkemizin ve geleceğimizin karanlıkla-ra sürükleneceğini söylemek için kâhinolmaya gerek yok.

HADİ ÖNAL

EVLATLARIMIZA 
KIYIYOR GELECEĞİMİZİ
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türkiye, toplam 30 milyar dolarlık bü-yüklüğüyle "İnovasyon KarnesiGöstergeleri"nin iyileşmesine güçlü katkı ve-recek "HIT-30 Yüksek Teknoloji Teşvik Progra-mı" ile devler ligine girmeye hazırlanıyor.AA muhabirinin derlediği bilgilere göre,söz konusu program kapsamında özellikle ye-nilikçi yükselen teknoloji alanlarında Türki-ye'nin, küresel yatırımların merkez üssü hali-ne gelmesi hedefleniyor.Bu doğrultuda çıkılan ilk 6 çağrıyla, Türki-ye'nin yeni nesil enerjili araçlar, batarya tekno-lojileri, çip teknolojileri, güneş hücresi, rüzgartürbinleri alanlarında üretim merkezi halinegetirilmesi amaçlanıyor.Anılan çağrılar kapsamında, 20 milyar do-ların üzerinde özel sektör yatırımının 2030 yı-lında Türkiye'de gerçekleştirilmesi sağlana-cak. Dünyada en fazla AR-GE çalışmaları yürü-ten ilk 1000 şirketin Türkiye'de kuracaklarıAR-GE merkezlerine de etkin destekler sunu-lacak.Türkiye, program doğrultusunda 2030'akadar vergi desteği ve hibe ile pazar geliştirmedesteklerini kapsayan 30 milyar dolarlık kay-nağı yüksek teknoloji alanlarına yönlendire-cek.HIT-30 Yüksek Teknoloji Teşvik Progra-mı'yla eş zamanlı, Dijital Dönüşüm DestekProgramı, Yeşil Dönüşüm Destek Programı veTeknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi Yenilikçi, Yük-selen Teknolojiler çağrısı da ilan edildi.Bu 4 programla Türkiye'de yüksek tekno-loji ihracatının hızla yükselmesi, toplam ihra-catın içinde yüksek ve orta yüksek teknolojiliürün ve hizmetlerin payının yüzde 50'ye çıka-rılması planlanıyor.
Batarya çağrısıProgram kapsamında, batarya üretimi dedesteklenecek. Toplam 4,5 milyar dolara varandesteklerle 80 gigavatsaat batarya üretim kap-asitesinin Türkiye'de oluşturulması hedefleni-yor.Elektrikli araçlar ve enerji depolama sek-törlerinde kritik ihtiyaç olan bataryaların Tür-kiye'de geliştirilmesi ve üretimi için 2030'a ka-dar megavatsaat başına 6 bin dolara kadar hi-beyi de içeren teşvikler sunulacak. BöyleceTürkiye'nin, yüksek teknoloji üretim üssü ol-masının önü açılacak.Programla, yüzde 25'e varan destekler,yüzde 60'a varan vergi teşviki verilecek.
Elektrikli araç çağrısıProgramda ilan edilen ilk çağrılarındanbiri elektrikli araç yatırımlarına yönelik oldu.5 milyar dolarlık teşvik paketiyle, Türkiye'deyıllık 1 milyon elektrikli araç üretimi gerçek-leşmesi öngörülüyor. Böylece Türkiye, yeni ne-sil araçların AR-GE ve üretim üssü olmasıamaçlanıyor.En az 150 bin araç kapasiteli yatırımlar, sa-dece BEV ve PHEV üretimi, yüzde 51 yerli üre-tim planı ve AR-GE merkezi kurulması gibi ni-telikler taşıması gerekecek yatırımlara, belirlisayıda araç için gümrük vergisi muafiyetive/veya yüzde 50'ye varan hibe, yüzde 80'evaran vergi teşviki sağlanacak.
Çip çağrısıKüresel teknoloji yarışının en çok hissedil-diği ve stratejik önemi giderek artan alanlar-dan biri olan çip teknolojilerinde de endüstri-yel boyutta çip üretim kapasitesi inşa etme he-defiyle çağrıya çıkıldı.Güncel üretim teknolojilerine dayalı en azbir endüstriyel ölçekli çip fabrikasının ülkeyekazandırılması için 5 milyar dolarlık bir teşvikpaketi devreye alınacak.Kullanım alanlarına göre farklı kapasitedeyatırımlar, çip değer zinciri yatırımları ve en az65 nanometre teknolojisi niteliği taşıyan yatı-rımlara yüzde 30'a kadar sermaye katkısı,yüzde 10'a varan hibe, yüzde 80'e varan vergiteşviki verilecek.
Güneş ve rüzgar çağrısı"Yeşil enerji" başlığı HIT-30 Yüksek Tekno-loji Teşvik Programı'nın önemli odak alanla-rından biri olarak öne çıktı.Ülkede gelecek dönemde yenilenebilirenerji yatırımlarının artarak devam etmesiamacıyla güneş enerjisinde asgari 5 gigavatlıküretim kapasitenin tesisine yönelik hücre yatı-rımlarına megavat başına 8 bin dolara kadarhibe verilecek. Bu paketin toplamı 2,5 milyardoları bulacak.Rüzgar enerjisi alanında da kritik bileşen-ler ve deniz üstü türbinler gibi ürünlerin ima-latının desteklenmesi ve yerli bir rüzgar ener-jisi markası inşa edilmesi planlanıyor. Bu yatı-rımlar için ise toplam 1,7 milyar dolarlık kay-nak ayrıldı.
AR-GE çağrısıBüyük teknoloji firmalarının araştırma ge-liştirme merkezlerini Türkiye'ye kazandıracakcazip ve esnek bir model de devreye alınacak.AR-GE faaliyetleri bakımından dünyanınen büyük ilk 1000 firmasının Türkiye'de kura-cağı yeni merkezlerin personel giderlerininyarısını 5 yıl süreyle karşılanacak. Bu yatırım-lara 1 milyar dolarlık destek verilecek.

türkiye yüksek teknoloji ala-nında 30 milyar dolarlık teşvikprogramını duyurdu. Program elek-trikli otomobil, batarya, çip ve yeni-lenebilir enerji gibi teknolojilerikapsayacak. İşte yatırım ve vergidesteği, gümrük muafiyeti ve ser-maye katkısının yer aldığı progra-mın ayrıntıları...Türkiye, toplam 30 milyar do-larlık büyüklüğüyle "İnovasyonKarnesi Göstergeleri"nin iyileşme-sine güçlü katkı verecek "HIT-30Yüksek Teknoloji Teşvik Programı"ile devler ligine girmeye hazırlanı-yor. Söz konusu program kapsa-mında özellikle yenilikçi yükselenteknoloji alanlarında Türkiye'nin,küresel yatırımların merkez üssühaline gelmesi hedefleniyor.Bu doğrultuda çıkılan ilk 6 çağ-rıyla, Türkiye'nin yeni nesil enerjiliaraçlar, batarya teknolojileri, çipteknolojileri, güneş hücresi, rüzgartürbinleri alanlarında üretim mer-kezi haline getirilmesi amaçlanıyor.Anılan çağrılar kapsamında, 20milyar doların üzerinde özel sektöryatırımının 2030 yılında Türkiye'degerçekleştirilmesi sağlanacak. Dün-

yada en fazla AR-GE çalışmaları yü-rüten ilk 1000 şirketin Türkiye'dekuracakları AR-GE merkezlerine deetkin destekler sunulacak.Türkiye, program doğrultusun-da 2030'a kadar vergi desteği vehibe ile pazar geliştirme destekleri-ni kapsayan 30 milyar dolarlık kay-nağı yüksek teknoloji alanlarınayönlendirecek.HIT-30 Yüksek Teknoloji TeşvikProgramı'yla eş zamanlı, Dijital Dö-nüşüm Destek Programı, Yeşil Dö-nüşüm Destek Programı ve Tekno-loji Odaklı Sanayi Hamlesi Yenilikçi,Yükselen Teknolojiler çağrısı dailan edildi.Bu 4 programla Türkiye'de yük-sek teknoloji ihracatının hızla yük-selmesi, toplam ihracatın içindeyüksek ve orta yüksek teknolojiliürün ve hizmetlerin payının yüzde50'ye çıkarılması planlanıyor.Program kapsamında, bataryaüretimi de desteklenecek. Toplam4,5 milyar dolara varan desteklerle80 gigavatsaat batarya üretim kap-asitesinin Türkiye'de oluşturulmasıhedefleniyor.Elektrikli araçlar ve enerji depo-

lama sektörlerinde kritik ihtiyaçolan bataryaların Türkiye'de geliş-tirilmesi ve üretimi için 2030'a ka-dar megavatsaat başına 6 bin dola-ra kadar hibeyi de içeren teşviklersunulacak. Böylece Türkiye'nin,yüksek teknoloji üretim üssü olma-sının önü açılacak.Programla, yüzde 25'e varandestekler, yüzde 60'a varan vergi

teşviki verilecek.Programda ilan edilen ilk çağrı-larından biri elektrikli araç yatı-rımlarına yönelik oldu. 5 milyar do-larlık teşvik paketiyle, Türkiye'deyıllık 1 milyon elektrikli araç üreti-mi gerçekleşmesi öngörülüyor.Böylece Türkiye, yeni nesil araçla-rın AR-GE ve üretim üssü olmasıamaçlanıyor.

Türkiye yüksek 
teknoloji alanında

üretim üssü olacakTÜRKPATENT'e 6 ayda 7 bine
yakın başvuru yapıldı

Yüksek teknolojiye 30 milyar dolarlık teşvik

Türk Patent ve Marka Kurumuna (TÜRKPATENT), yılın ilk 6 ayında 3 bin 56'sıyerli, 3 bin 901'i yabancı olmak üzere toplam 6 bin 957 patent başvurusu yapıldı.

Tescilli kayısı çekirdeği ihracatından yılın ilk yarısında 5,5 milyon dolarlık gelir
MAlAtyA'nın coğrafi işarettescil belgeli ürünü kayısı çekirde-ğinden 6 ayda 1665 tonluk ihracatgerçekleştirilerek 5 milyon 530bin dolar gelir sağlandı.Dünya kuru kayısı üretimininbüyük bir kısmının gerçekleştiril-diği kentte kayısının yanı sıra çe-kirdeği de değerlendiriliyor.Malatya'da üretilen kuru kayı-sı, dünyanın birçok ülkesindeağızları tatlandırırken çekirdeği

ise ihraç edilen ürünler arasındayerini alıyor.Bu yılın ilk 6 ayında 1665 tonkayısı çekirdeği ihracatından 5milyon 530 bin dolar gelir eldeedildi.Malatya Ticaret Borsası Başka-nı Ramazan Özcan, AA muhabiri-ne, kayısı çekirdeğinin kent eko-nomisine ciddi katkı sağladığınısöyledi.Kentte kayısının çekirdeğinin

yüzde 90'ını ihraç ettiklerini dilegetiren Özcan, şöyle konuştu:"Malatya'da kayısının yanı sıraçekirdeği de kent ekonomisineciddi katkı sağlıyor. Üretici açısın-dan baktığımızda kayısı çekirdeğiönemli bir gelir kaynağı. Kayısı çe-kirdeği, işçilik ve diğer gider ka-lemleri açısından üreticinin elinigüçlendiriyor. 2024 yılının ilk 6ayında 1665 ton kayısı çekirdeğiihraç ederek 5 milyon 530 bin do-

lar gelir elde ettik. Başta Almanyaolmak üzere İtalya, Fransa, Belçi-ka, Hollanda ve Hindistan'a kayısıçekirdeği ihracatı yapıyoruz. Kayı-sı çekirdeği ihracatı her yıl deği-şiklik gösterebiliyor, burada enönemli etken Amerikan bademi.Badem fiyatının çok yüksek oldu-ğu dönemlerde kayısı çekirdeğineilgi oluyor. Badem üretiminin art-tığı yıllarda da kayısı çekirdeğindegerileme söz konusu oluyor."

AA muhabirinin TÜRKPATENTverilerinden yaptığı derlemeyegöre, haziranda toplam yerli patentbaşvurusu geçen yılın aynı ayınagöre yüzde 3,1 artışla 562'ye çıktı.Bu alandaki başvurular ocakta 402,şubatta 405, martta 586, nisanda477 ve mayısta 624 olarak gerçek-leşti.Ocak-haziran dönemindeki pa-tent başvuru sayısı ise 3 bin 56 ola-rak kayıtlara geçti. 2023 yılınınaynı döneminde bu rakam 3 bin179 olarak gerçekleşmişti.
Yabancı patent başvuruları
yüzde 48,9 arttıYabancı patent başvuruları isehaziranda 2023'ün aynı ayına göreyüzde 38,6 artışla 653'e yükseldi.Ocakta 582, şubatta 676, martta651, nisanda 581 ve mayısta 758yabancı patent başvurusu yapıldı.Ocak-haziran dönemindeki ya-

bancı patent başvurusu 2023'ünaynı dönemine kıyasla yüzde 48,9yükselişle 3 bin 901'e ulaştı.Böylece 2024'ün ilk 6 aylık dö-neminde yapılan toplam patentbaşvuruları 2023'ün aynı dönemin-de kıyasla yüzde 20 yükselişle 6 bin957 olarak kayıtlara geçti. Geçenyılın aynı döneminde bu sayı 5 bin798 olarak hesaplanmıştı.
En fazla yabancı patent 
başvurusu Almanya'danTÜRKPATENT'e haziran ayındapatent için başvuruların ülkeleredağılımına bakıldığında 122 ile Al-manya ilk sırada yer aldı. Bu ülkeyi102 ile ABD, 46 ile Fransa, 41 ile Ja-ponya, 39 ile İtalya, 38'er ile Çin veHollanda, 36 ile İsviçre, 31 ile Gü-ney Kore, 25 ile Birleşik Krallık, 23ile Avusturya, 19 ile Belçika ve 10ile Finlandiya takip etti.Bu yılın ocak-haziran dönemin-

de ise en fazla yabancı başvuruyu645'er ile Almanya ve ABD yaptı.Bu ülkelerin ardından 280 ile İtal-ya, 255 ile Fransa, 249 ile İsviçre ve237 ile Japonya geldi.
En çok patent başvurusu 
yapan iller İstanbul 
ve AnkaraHaziran ayında patent başvuru-larının illere göre dağılımına bakıl-dığındaysa en fazla başvurunun198 ile İstanbul ve 128 ile Anka-ra'dan yapıldığı görüldü. Bu illeri31 ile Kocaeli, 19 ile Mersin, 14'erile Bursa ve İzmir, 9 ile Kayseri,7'şer ile Adana, Konya, Sakarya veSivas, 6'şar ile Çanakkale, Elazığ,Gaziantep, Manisa ve Samsun ve5'er ile Trabzon ve Şanlıurfa izledi.Yılın ilk 6 ayında İstanbul'dan1177, Ankara'dan 506, İzmir'den177, Kocaeli'nden 145 ve Bur-sa'dan 113 patent başvurusu yapıl-

dı. Tescil sayılarında da dikkati çe-ken artışlar yaşandı.Ocak-haziran döneminde top-lam patent tescil sayısı yüzde 45,2artarak 5 bin 272'ye çıktı.Toplam tescil sayısı 1708, mar-ka tescil sayısı 66 bin 110, tasarımtescil sayısı 23 bin 543 olarak ka-yıtlara geçti.
172 coğrafi işaret başvurusu
yapıldıCoğrafi işaret başvuruları,2024'nin ilk 6 ayında 2023'ün aynıdönemine oranla yüzde 65,38 artışgösterdi. Bu dönemde 172 coğrafiişaret başvurusu yapılırken bu sayı2023 ocak-haziran döneminde 104olarak hesaplanmıştı.Coğrafi işaret tescil sayısı, 2023yılının ocak-haziran döneminde, 90iken bu yılın aynı döneminde 88oldu.
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Ak PArti Bilgi ve İletişim Teknolo-jilerinden Sorumlu Genel Başkan Yar-dımcısı, Ankara Milletvekili İleri, tekno-loji alanındaki yasal altyapı çalışmaları-na ilişkin açıklamalarda bulundu. AKParti olarak Türkiye'yi dünyanın öndegelen ülkelerinden biri haline getirmekiçin çalıştıklarını anlatan İleri, "Bir taraf-tan Milli Teknoloji Hamlesi ile Türki-ye'nin dijital dönüşümünü farklı birnoktaya taşımaya çalışıyoruz ama diğertaraftan da ülkemizin kendine ait birteknoloji ekosistemi, yüksek teknolojiürün kültürü geliştirmesi noktasındayön verici çalışmalarda bulunmasını is-tiyoruz." diye konuştu. Blokzincir, yapayzeka gibi yeni gelişen alanlarda önemliçalışmalar yaptıklarını, stratejik yol ha-ritalarını, ilerleme planlarını hayata ge-çirdiklerini söyleyen İleri, "Bizler inanı-yoruz ki Türkiye, hayatın tamamıyla tek-

nolojiye bağımlı hale geldiği bu süreçteoyun kurucu ülkelerden biri olarak önplana çıkacaktır." dedi.Teknolojiye bakış açılarını "gelecekonu tasarlayana aittir" sözüyle özetle-diklerini belirten İleri, "Teknoloji, sade-ce nasıl kullanıldığıyla değil aynı zaman-da nasıl tasarlandığıyla da ilgili olaraktoplumu etkiliyor." değerlendirmesiniyaptı. Yeni teknolojilerin doğru yapılan-dırılması ve doğru iş modellerinin oluş-turulmasının önemine vurgu yapan İle-ri, yapay zekanın da yeni gelişen alan-lardan biri olduğunu ve devletin üst yö-netiminin bu alanlarda ciddi söylemlerdile getirdiğini söyledi. Türkiye'nin bualanlarda söz sahibi ve oyun kurucu ol-mak istediğini belirten İleri, bu kapsam-da çalışmaların devam ettiğini anlattı.Milli Güvenlik Kurulunun mayısayındaki toplantısından sonra yayımla-

nan bildiride "yapay zeka" vurgusu ya-pıldığını hatırlatan İleri, Ulusal YapayZeka Stratejisi kapsamında yürütmeninilgili kurumlarının çeşitli çalışmaları ha-yata geçirdiğini aktardı. AK Parti GenelBaşkan Yardımcısı İleri, yeni dönemdeyapay zekanın Meclis gündeminde tartı-şılması için "Yapay Zeka Araştırma Ko-misyonu" kurulacağını da hatırlattı.Geçen hafta küresel düzeyde yaşa-nan mavi ekran yazılım sorununu dadeğerlendiren İleri, "Milli ve yerli ürü-nün ne kadar önemli olduğunu tekrargördük. Ama onun ötesinde ürün ba-ğımlılığının ne kadar tehlikeli olabilece-ğini gördük. Siber güvenlik alanının nekadar kritik olduğunu hep beraber tek-rar görmüş olduk. Bizim dijital dönü-şüm yol haritamız; bu üç sac ayağını dakapsayan ve önemli çalışmalar ortayakoyan bir yol haritası." diye konuştu.

Milli Teknoloji Hamlesi kapsamında ka-munun dijital dönüşümünün de hızladevam ettiğini belirten İleri, Avrupa Ko-misyonunun 2024 e-Devlet KıyaslamaRaporu'na göre Türkiye'nin 37 ülke ara-sında 10. sıradaki yerini koruduğunuanımsattı. İleri, ürün bağımlılığının azal-tılması noktasında çeşitli kritik ürünle-rin yerli muadillerinin oluşturulmasınınönemine işaret etti. AK Parti'nin strate-jik yol haritalarında "siber güvenlik"vurgusunun olduğunu anlatan İleri,"Türkiye'de siber güvenlikte halihazırdabirçok kamu aktörü etkin. Şu son yaşa-dığımız süreçte de BTK'nın Ulusal SiberOlaylara Müdahale Merkezi son dereceetkindi. Dijital Dönüşüm Ofisi, SavunmaSanayi Başkanlığı, İçişleri Bakanlığı, Mil-li İstihbarat Teşkilatı ve TÜBİTAK'ınönemli çalışmaları var. Bu çalışmalar hızkesmeden devam edecek." dedi. (AA)

Siber güvenlik alanının çatısını 
oluşturacak düzenleme geliyorAK Parti Genel Başkan Yardımcısı Ömer İleri, Türkiye’de siber güvenlik çalışmalarını daha etkin ve merkezi bir hale getirecek yeni bir yapı için yasa çalışmaları olduğunu bildirdi. İleri, “İlerleyen süreçte kamuoyuyla paylaşılacak” dedi

Gerek medyada gerekse günlükhayatımızda dindar, özelliklede tasav-vuf ehli insanları suçlamak maksadıy-la “akıllarını kullanmıyorlar, akılla-
rını kiraya veriyorlar” tarzında aşa-ğılayıcı sözlere sık sık rastlıyoruz.

Öyle de üzücü ki, bu sözleri söy-
leyenlere bakıyorum inanın akıllı
olmadıkları gibi ahmaklıklarının
da farkında değiller!Bir de Rabb’imizin Kur’an-ı Kerim-de yer alan “akletmez misiniz” buyru-ğunu örnek göstererek kendilerinihaklı çıkarmaya çalışıyorlar ki, gülermisin ağlar mısın! 

kur’an-ı kerimde yer alan akıl
etmeyle ilgili Ayet-i kerimeleri bir
okusalar “akletmenin” ne olduğu-
nu anlayacaklarda dertleri anla-
mak değil dindarları kötülemek!Oysa ki, en akılsız en bedbaht in-san; Allah(c.c.) ve Resulü Hz. Muham-met(a.s.)’ı tanımayan ve inanmayaninsandır.

Gelin akletmeyle ilgili bazı Ayet-

i kerimelere bir bakalım: *Şüphesiz ki, göklerin ve yerin ya-ratılmasında, gece ve gündüzün peşisıra yer değiştirmesinde, insanlarafayda sağlayarak denizde yüzen gemi-lerde, Allah’ın gökyüzünden indirdiğive ölümünden sonra yeryüzünü ken-disiyle canlandırdığı suda, orada yay-dığı farklı türdeki her bir canlıda, rüz-gârların çevrilip yönlendirilmesinde,gök ve yer arasında emre amade kılın-mış olan bulutlarda akledenler için(üzerinde düşünülüp, bunları yapanıntek ilah olduğu ve kulluğun yalnızcaO’na yapılması gerektiğine dair) delil-ler vardır. (2/Bakara 164)
*dünya hayatı oyun ve eğlence-

den ibarettir. Şüphesiz ahiret yur-
du korkup sakınanlar için daha ha-
yırlıdır. Akletmez misiniz?
(6/en'âm 32)*Allah katında canlıların en şerliolanı (hakka karşı) sağır ve dilsiz olan,akletmeyen kimselerdir. (8/Enfâl 22)

*dirilten ve öldüren O’dur. Ge-

ceyle gündüzün peşi sıra gelmeleri
O’nun (işidir). Akletmez misiniz?
(23/mü'minûn 80)*Size verilen her şey, dünya hayatı-nın (geçici) metaı ve süsüdür. Allah’ınyanında olanlarsa daha hayırlı ve kalı-cıdır. Akletmez misiniz? (28/Kasas60)

*size korku ve ümide (sebep
olan) şimşeği göstermesi, gökten
su indirip onunla ölümünden son-
ra yeryüzüne hayat vermesi de
O’nun ayetlerindendir. Şüphesiz ki
bunda, akleden bir topluluk için
ayetler vardır. (30/rûm 24)Akletmeyle ilgili çok Ayet-i Kerimeolup burada birkaçının mealine yerverdim.

doğru olanın meallerin gelişi
güzel kullanılmamasını bilmekle
birlikte yazılarımda ara ara ihtiya-
ca binaen yer veriyorum.Bilindiği gibi mealler Ayet-i Kerim-lerin tam manasını karşılamıyor olabi-lir; bu durum okuyucularımız tarafın-dan dikkate alınmalı ve açıklamaya ih-tiyaç duyulması halinde güvenilir tef-sirlerden açıklamaları okunmalıdır.

Akletmeyle ilgili Ayet-i kerime-
lere yer vermemin sebebi; kur’an-ı
kerimle alakası olmayan insanla-
rın kur’an-ı kerimdeki “akletmeyi”
müslümanları kötülemek amacıyla
kullanmalarının akılsızlık ve man-
tıksızlığını ortaya koymak içindir.

Ne yaparsan yap onlar zaten anla-mazlar diyebilir ve haklı da olabilirsi-niz; ancak, İslami temel alt yapısı zayıfMüslüman kardeşlerimizin bunlarınetkisine girmemeleri için ikazımızı dayapmamız gerekmektedir.  
insanların kahir ekseriyeti Al-

lah(c.c.)’ın verdiği aklı Allah(c.c.)’ın
isteği doğrultusunda kullanması
gerekirken tam tersi nefsin arzula-
rını yerine getirmek için kullan-
maktadırlar. Aklını kullanan yani akıllı insan Al-lah (c.c.)’ı tanır, Hz. Muhammed(s.a.v.)’in getirdiklerine inanır ve inan-dığı gibi yaşamaya çalışır.    

Allah(c.c.)'ın varlığına, birliğine,
Hz. muhammed(s.a.v.)’in peygam-
berliğine delâlet eden binlerce ha-
diseye şahitlik eden birçok insan
akıl edemediklerinden iman ede-
memiş ve imansız olarak öbür dün-
yaya göçüp gitmişlerdir. Nefsi emareye yakayı bir kaptırdınmı adamı ebedi cehenneme kadar gö-türür,  Allah(cc) korusun!  Peygamber Efendimiz(s.a.v.);
”Akıllı, nefsini kontrol altına alıp
ölümünden sonraki ebedi hayat
için hazırlanan kimsedir” buyura-rak akıllı insanın nasıl hareket etmesigerektiğini buyurmaktadır. 

nefsin arzusuna uymayan ölüm-
den sonraki hayatını düşünerek
hareket eden insan akıllıdır.

ALİ DUTAL

Aklını bir şey sanan
akledemeyenler

istAnbul, Marmaray Sirkeci durağında,İsrail'in Gazze'ye yönelik saldırılarına dikkatçekmek amacıyla anlamlı bir protesto gerçek-leştirildi. Yere bebek kefenleri koyarak gerçek-leştirilen bu protesto, İsrail'in saldırıları sonu-cu hayatını kaybeden çocuklar ve siviller içinfarkındalık oluşturmayı amaçladı. Protesto, sa-bah saatlerinde başladı ve birçok vatandaşındikkatini çekti. Bebek kefenlerinin üzerine ko-nulan fotoğraflar ve pankartlarla, Gazze'dekitrajediyi gözler önüne seren aktivistler, sessizbir şekilde durarak mesajlarını iletti. Protesto-ya katılanlar, İsrail'in Gazze'ye yönelik askerioperasyonlarını kınarken, uluslararası toplu-mun bu saldırılara karşı daha etkili bir tutumsergilemesi gerektiğini vurguladı.Protestonun organizatörlerinden biri olanAyşe Demir, yaptığı açıklamada, "Bu kefenler,İsrail'in saldırıları sonucu hayatını kaybedenmasum çocukları temsil ediyor. Bizler, bu tra-jediyi unutmamalı ve unutturmamalıyız. Ama-cımız, dünya kamuoyunun dikkatini Gazze'de-ki insanlık dramına çekmek" dedi. Protesto sı-rasında güvenlik önlemleri alan polis ekipleri,herhangi bir olumsuzluk yaşanmaması içinalanda hazır bulundu. Protesto olaysız bir şe-kilde sona erdi. Gazze'deki durum, uzun süre-dir uluslararası toplumun gündeminde yer alı-yor. İsrail'in düzenlediği operasyonlar ve bunakarşılık Gazze'den atılan roketler, bölgede cid-di can kayıplarına ve büyük yıkımlara nedenoluyor. Bu tür protestolar, halkın ve sivil top-lum örgütlerinin barış çağrılarını ve adalet ta-leplerini dile getirdiği önemli platformlar ola-rak öne çıkıyor.
JAndArmA Genel Komutanı Orge-neral Arif Çetin Paşa son derece müte-vazı, emrindeki personele karşı gayetmüşfik ve bir o kadar da disiplinli yapı-sıyla bilinirken sokaklara karışarak va-tandaşla iç içe olması nedeniyle "Hal-kın Paşası" unvanıyla biliniyor. Terörevurulan demir yumruk, devlete darbevurmak isteyenlere en ağır darbe ola-rak gönülleri kazanan Arif Paşa komu-tasındaki jandarma ve devletin diğerbirimleri, bölge halkına devletin şefka-tini, merhametini gösterirken, artık bit-me noktasına gelen PKK terör örgütü-ne ise keskin kılıcını gösteriyor.15 Temmuz hain darbe girişimindesergilediği tavrı ile ülkesine olan sevgi-sini ve bağlılığı bir kez daha gösteren,göreve geldiği günden itibaren Jandar-

ma'nın birbirinden başarılı operasyon-larını bizzat sahada yöneten, halkınsevgisini kazanan, askerine baba şefka-tiyle yaklaşan Jandarma Genel Komu-tanı Orgeneral Arif Çetin katıldığı halkbuluşmasında terörle mücadele dairbirbirinden önemli mesajlar verdi.
BİRLİKTELİK MESAJI VERDİPKK terör örgütüyle amansız birşekilde mücadelenin sürdüğünü belir-terek örgütün bölgeden temizlendiğinevurgu yapan Jandarma Genel Komuta-nı Orgeneral Arif Çetin Paşa birliktelikmesajı verdi. Orgeneral Arif Çetin “Ka-nunsuz olan her şeye dur diyeceğiz.Halk mı, tank mı? Halk tankı durdurdu.Halk mı, terör mü? Birlikte olursak buhalk terörü de durdurur. Tankı durdu-

ran bu halk terörü de durduracak. Te-rör mü halk mı? Halk kardeşim. Bizimsilahımız halkın birliği bütünlüğüdür,kardeşliktir, barıştır, sevgidir. Bu ülkedehuzurun sağlanması için vatandaşıncanının malının korunması için, terö-rün önlenmesi için bu güzel vatandahuzurlu şekilde yaşamak için hepimi-zin sorumluluğu, görevi var. Askerin devar, halkın da var, sivilin de var. Karıncakararınca hepimizin katkısı olacak. Siz-lerin hayır dualarını ve gayretlerinibekliyorum. Vatandaşımız için, halkı-mız için çalışacağız. Allah’ın izniyle benbuna inanıyorum. Halka rağmen değilhalka birlikte çalışacağız.
TERÖRÜN BELİNİ KIRDIPKK'lı hainler başta olmak üzerebütün teröristlere karşı mücadeleninher safhasında yer alan, Cudi'de, Ga-bar'da, Herakol'da, Kato'da, Avaşin'de,Bestler, Dereler Tendürek'te, Ağrı'da,Tunceli'de, Hakkari'de, Diyarbakır'daülkemizin her karış toprağını adımadım gezerek askerine moral veren,halkın sevgisize mazhar olan JandarmaGenel Komutanı Orgeneral Arif Çetinşahsiyeti, görev anlayışı, cesareti, vefa-sı, vakarı itibariyle kolay kolay tarifleresığmayacak bir insan olarak tarif edili-yor. Göreve geldiği günden itibarenJandarma'nın birbirinden başarılı ope-rasyonlarını bizzat sahada yönetenJandarma Genel Komutanı OrgeneralArif Çetin, gittiği her noktada bölge hal-

kı ile yakından ilgilenip, ziyaretler ger-çekleştiriyor.Orgeneral Arif Çetin 15 Temmuzhain darbe girişiminin püskürtülme-sinde de önemli rol oynamıştı. Orgene-ral Çetin, darbe gecesi HisarcıklıoğluCami imamının evine giderek, darbe gi-rişimine karşı koordinasyonu imamınevinden yaptı. Arif Çetin Paşa 15 Tem-muz'da FETÖ'cü hainlere meydan oku-yarak bunlara gerekli cevap verilecekdemişti. NTV canlı yayınına bağlananKorgeneral Çetin, "Bu girişim gayri-meşrudur, millet iradesine karşıdır. Bizmillet iradesine karşı olan tüm bu güç-leri def etmeye, yok etmeye hazırız."demişti.
DEPREM BÖLGESİNİ 
KARIŞ KARIŞ DOLAŞTI11 ilde yıkıma neden olan 50 bin-den fazla kişinin hayatını kaybettiği"Asrın felaketi" olarak nitelenen Kahra-manmaraş'ın Pazarcık ve Elbistan ilçe-lerinde meydana gelen 7,7 ve 7,6 bü-yüklüğündeki depremler sonrası böl-gedeyi karış karış dolaşan Arif ÇetinPaşa depremzedelerin yarasını sardı.Depremin ilk anından itibaren milletinevladı olan kahraman Jandarmınıntüm faaliyetlerini yakından takip edenyaşam destek çalışmalarını bizzat ko-muta eden Jandarma Genel KomutanıOrgeneral Arif Çetin bölge halkınn bü-yük sevgi ve takdirini kazandı. 
n HABER MERKEZİ 

Bu halk terörü de durduracak40 yıldan fazladır ülkemizin kanını emen hain terör örgütü PKK’ya karşı Jandarma'nın birbirinden başarılı operasyonlarınıbizzat yöneten Jandarma Genel Komutanı Orgeneral Arif Çetin Paşa'nın vatan aşkı ile yaptığı görevindeki başarısı büyük tak-dir topladı. Katıldığı halk buluşmasında birliktelik mesajı veren Arif Çetin Paşa, “Halk mı, tank mı? Halk tankı durdurdu. Halkmı, terör mü? Birlikte olursak tankı durduran bu halk terörü de durduracak. Terör mü halk mı? Halk kardeşim, halk!” dedi
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı MahinurÖzdemir Göktaş, yaptığı yazılı açıklamada, ai-leyi temel alarak geliştirdikleri hizmet model-leriyle çocukların sıcak bir yuva ortamında ya-şamalarını sağladıklarını belirtti. Çocuklarınöz aileleri ve akrabalarının yanında bakılmala-rını, bunun mümkün olmadığı durumlarda ko-ruyucu aile ve evlat edindirme gibi aile odaklıhizmetlerden yararlandırılmalarını sağladıkla-rını aktaran Göktaş, bunun da mümkün olma-dığı durumlarda çocuklara ev tipi bakım kuru-luşlarında hizmet sunduklarını ifade etti.Tüm sosyal hizmetleri ve sosyal politikalarıçocukların üstün yararını gözeterek yürüttükle-rini vurgulayan Göktaş, "Devlet himayesi altındayetişen çocuklarımız her alanda eksiksiz hiz-metten faydalanıyor. Karşılaştıkları zorluklarıdevletimizin kendilerine sunduğu imkanlarlaaşıyorlar." dedi. Bakan Göktaş, çocukların sağlık-lı ortamlarda büyüyebilmeleri amacıyla birçokçalışma yürüttüklerini ve onlara yönelik farklısosyal hizmet modelleri uyguladıklarını belirte-rek, "Koruma ve bakım altındaki çocukların sağ-lıklı ortamlarda büyümelerine önem gösteriyo-ruz. Bu kapsamda halihazırda 1185 çocuk evi,115 çocuk evleri sitesi ve 62 ihtisaslaştırılmışçocuk evleri sitesi aracılığıyla 15 bin çocuğunaile ortamında büyümelerini sağlıyoruz." bilgisi-ni verdi. Çocukların içinde yaşadıkları ortamıniyileştirilmesi ve yaşam kalitelerinin artırılmasıamacıyla eski koğuş tipi yuva anlayışını geridebıraktıklarını bildiren Göktaş, şunları kaydetti:"Çok sayıda çocuğun barındırıldığı büyük fizik-sel binalar ve koğuş tipi yapılar yerine aile orta-mına en yakın ev tipi yatılı sosyal hizmet birim-leri olan çocuk evleri ve çocuk evleri sitelerinihayata geçirdik. Çocuklarımız artık aile sıcaklı-ğını hissedebileceği, yaş gruplarına uygun inşaedilen ev tipi kuruluşlarda kalıyor." (AA)

Bebek kefeniyle 
Gazze protestosu

Devlet korumasında
15 bin çocuk aile 

ortamında büyüyor
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GÜzel konuşurdu. Söyledikleridinlenirdi.Muhayyilesi genişti. Size kültürel, sosyal veya dini birkonu anlatırken papatyanın salınışın-dan başlayıp yıldızların seslenişindençıkardı.Tabiatın diline bu kadar aşina baş-ka birini bugüne kadar tanımamıştım.“Acaba anlattıkları kendi uydurma-sı mı?” diye düşünerek sonrasında an-siklopedilere bakmışlığım olmuştu.Yaman yanılmıştım tabi. Hatırladıkçahâlâ mahcubiyet duyarım.Söyledikleri bilimin anlattıklarınaaynıyla mutabıktı ama sözü söylemebiçimi ve edası bir başkaydı.Rayihası vardı cümlelerinin. Dinle-nilmesi de muhtemelen bundandı.Hiç usanç gelmezdi onun yanın-dayken insanlara……KENDİSİNİ dar çerçevelere hap-setmemişti. Yankı odalarının can çekişen ruh-larından değildi.Diriydi.İlim ve farklı fikirlere açık oluşuona bu canlılığı veriyordu.Meraklı olduğunu da kayda geçir-mem gerekir elbette.O güne kadar duymadığı, aşina ol-madığı farklı bir söylemle karşılaştı-ğında bizler gibi ilkin reddetme ciheti-ne gitmezdi. Muhatabına bu konuyu en ince ay-rıntılarına kadar anlattırır notlar alır-dı.

…“DİNLEME ahlakı” kavramını onunbu tavrı düşündürmüştü ilk defa bana.Zira onu tanıyana kadar mürekkepyalamış veya bizim öyle zannettiğimizne kadar tanıdığım varsa asla sözü-nün kesilmesine tahammül etmiyorböyle bu durum zuhur etmişse ya söz-leriyle veya tavırlarıyla bunu onayla-madıklarını belli ediyorlardı.Hatta soru bile sorulmasına sabırgösteremiyorlardı.İlk gençlik yıllarımda kaldığım öğ-renci evine gelen yaşı ilerlemiş merak-lı bazı kişilerin sordukları sorular böy-lesine bir muameleye tabi tutulmuş vebunlar “Sabote etmek için geliyor”yargısında bulunulmuştu.Bu hadise yıllardır hiç aklımdançıkmadı.…KİŞİDE “Dinleme ahlakı” olmadı-ğında onun dünyadan, hayattan, haki-katten pek behresi olmuyordu.Nasibi az kalıyordu.Kendini kendine kapatma diyebi-leceğimiz bu tutum esasen kişide ek-

sikliğe sebep olması lazım gelirkentersine bir yalancı özgüvene taşınıyor-du. İtiraz eden, soru soran olmayıncazemin müsait olduğundan hatip iste-diği gibi savuruyor, uçup kaçabiliyor-du. Dinleyenlerde zamanla “Yol Hip-nozuna” maruz kalmış gibi sorgula-mayı bıraktığından meydana gelenilmî ve fikrî kazalardan haberi bile ol-muyordu.…BU kişinin tutumu işte bundan se-bep hemen dikkatimi çekmişti.Farklı görüşlere sahip herkesleoturup muhabbet ederken görebilir-diniz onu. Üstelik kavga etmeden, mu-hatabını küçümsemeden, söyledikleri-ne önem vererek dinlerdi.Bu yaklaşım kendisinin de aynısaygıyla dinlenilmesini sağlıyordu el-bette.Hayat bir aksiseda değil miydi za-ten?Aldığımız sedalar gönderdikleri-mizin bize geri dönüşü, yansıması de-ğil miydi?

…ÜÇ cümlem var diye açardı mu-habbetin perdesini…Ardından kelimeler sökün ederdibir bir…Muhabbetin buğusu önce kalpleri-mize gelip tesir eder ardından etkisigözlerimize sirayet ederdi.Bitsin istemezdik.Hele de ben çırpınırdım içsel ola-rak.Sorduğum soruların kimi zamanyersiz olması aslında buradan kaynak-lanıyordu. Muhatabım sanki ilk defaduymuş gibi dinliyor ve yine ilk kezcevaplıyor gibi cevaplıyordu.Bu söze hürmet, soruya hürmet da-hası sorunun sahibine de hürmet idi.Sohbetin bohçasını toplarken yineüç cümlem var derdi.O cümle şuydu: 
“allah’a inanın. İnsanı anlayın.

Tabiatı tanıyın.”Bir kenara yazdığım bu kısa amaizahı uzun üç cümle tekrar bugün ken-dini hatırlattı.İlla bir sebebi aranmalı mı, bilmi-yorum ama üzerinde düşünmeye değ-mez mi? Ya da şöyle diyeyim; bizimkaç cümlemiz var kalplerde yankıla-nıp kendini zaman zaman güncelleyiphatırlatan?Haydi tekrar ederek kapalım yazı-yı o halde.
“allah’a inanın. İnsanı anlayın.

Tabiatı tanıyın.”Ya Selam!

UĞUR CANBOLAT

Üç Cümlem Var

Gazze'de görev yapan onlarca ABD'lidoktor ve hemşire, Joe Biden'a mektup yaza-rak, İsrail'in aylardır sürdürdüğü saldırılardaölenlerin sayısının daha önce açıklanandançok daha fazla olduğunu ileri sürdü. Gönüllü-ler, ateşkes sağlanana kadar ABD'nin İsrail'esağladığı diplomatik ve askeri desteğin çekil-mesini istedi. Mevcut Başkan Joe Biden'a, eşiJill Biden'a ve Başkan Yardımcısı Kamala Har-ris'e sağlık görevlilieri tarafından sekiz sayfa-lık mektup gönderildi.
ABD SİLAHLARI KATLİAM YAPIYORMektupta, sağlık görevlilerinin İsrail'e te-darik edilen ABD silahlarının kullanımını dü-zenleyen yasaların ve uluslararası hukukun ih-lal edildiğine dair kanıtlar gördükleri belirtildi.Biden'a açıkça çağrı yapılan mektupta, Sağlıkgörevlileri doğrudan şu ifadeleri kullandı:"Başkan Biden, geri döndüğümüzden beri ço-ğumuzun başına gelen kabusları görmenizi di-leriz. Silahlarımızla sakat bırakılan çocuklar veteselli edilemeyen annelerinin bize onları kur-tarmamız için yalvardığı kabusları yaşıyoruz."Mektubun sonunda ise çocukların kastenöldürüldüğü belirtilerek, "Vicdanımızın unut-mamıza izin vermeyeceği çığlıkları ve feryatla-rı duyabilmenizi dileriz. Gördüklerimizi gör-dükten sonra, bu çocukları kasten öldüren birülkeyi silahlandırmaya devam edeceğinizeinanmıyoruz" ifadelerine yer verildi.
KADIN VE ÇOCUKLAR ÖLÜYORSon aylarda Gazze'deki hastanelerde gö-nüllü olarak çalışan 45 cerrah, acil servis dok-toru ve hemşire, İsrail saldırılarının "özelliklekadınlara ve çocuklara yönelik büyük insanikayıplarına" işaret ediyor. Mektupta, "Bu mek-tubu imzalayan her bir kişi, Gazze'de kendile-rine kasıtlı olarak yöneltilmiş şiddete maruzkalan çocukları tedavi etti. Özellikle, her biri-miz günlük olarak kafasından vurulmuş er-genlik öncesi çocukları tedavi ettik" ifadelerinikullandı. Gönüllülerden birkaçı daha önce, İs-rail keskin nişancılarının "çocukları hedef aldı-ğına inandıklarını" ve yüksek oranda şarapnelpüskürtmek üzere tasarlanmış silahların sivil-ler üzerindeki yıkıcı etkilerini bildirmişlerdi.
NÜFUSUN YÜZDE 4'Ü ÖLDÜRÜLDÜDünya Sağlık Örgütü ve diğer yardım kuru-luşlarında gönüllü olarak çalışan sağlık görev-lileri, gerçek ölü sayısının açıklanan 39 bindençok daha fazla olduğunu öne sürüyor. Görevli-ler, ölü sayısının 92 bini aştığını iddia ediyor.Bu sayı Gazze'deki nüfusun yaklaşık yüzde4'üne denk geliyor. Mektupta yer alan gönüllüdoktorlardan biri Gazze'deki vahşeti şu sözler-le anlattı: "Her gün bebeklerin öldüğünü gör-düm. Sağlıklı doğmuşlardı. Anneleri o kadaryetersiz beslenmişti ki emziremiyorlardı veonları besleyecek mama veya temiz sudanyoksunduk, bu yüzden açlıktan ölüyorlardı."

Kefen iki hece ve beş harf.  Hayatıniçinde bir kıyafet ve bir gerçek. Ama birçok insanın görmediği ya da görmek is-temediği bir kıyafet ve gerçek. Öyle birkıyafet ve gerçek ki, bembeyaz ve tektip. Boyu ve eni 10 metre kadar bir şey.Bildiğim kadarıyla kefen,  “kadınlarda
12 metre, erkeklerde 10 metre” deni-yor. Kefen var. Bir de kefenleme var. Ke-fenleme gerçekten çok düşündürücü veadeta insanı ötelere götüren bir müşa-hede. Ben Rahmetli Babamın kefenlenme-si sırasında bizzat bulundum.  O yüzdende kefenlemenin nasıl olduğunu biliyo-rum. İmam ya da Hoca çok hızlı bir bi-çimde kefeni kesiyor. Bir tarafını ip hali-ne getiriyor. Bildiğim kadarıyla baş tarafındanbir bağ, ayak tarafından bir bağ ile kefeniki tarafından bağlanıyor. Yani kefende,kefen dışında hiçbir cisim kullanılmıyor.Kefenin ipi diyeceğimiz cisim dahi ke-fenden. Kefenleme bittiğinde karşınızda birkefen içinde bir mevta duruyor. Mevta

kefen içerisinde, sanki bir bedene basitbir gömlek giydirilmiş gibi görünüyor.Yani esasında kefen bir gömlek ama di-riye değil ölüye bir gömlek.Diriye nasıl kıyafet gerekiyorsa İs-lam’a göre ölüye de kıyafet gerekmekte-dir. Çünkü İslam dini kıyafete, tesettüremühim bir yer verir. İslam muhteşem
bir nizam ve mizan. Hem diriye ve
hem de ölüye saygı ve özen gösterilen
bir nizam ve mizandır İslam.Müslümanlar kefenle Ahirete yolcuedilir. Ancak tüm insanlar gibi Müslü-manlar da Mahşer meydanında çırılçıp-lak kefensiz toplanacaklar. İslam inan-
cımıza göre dirildiğimizde hepimiz,
her insan Mahşer meydanında kefen-
siz yani çırılçıplak hesaba çekileceğiz.Şimdi bir yerde tüm insanlarım çırılçıp-lak toplanmasını insanın aklı almıyor.İnsan aklı bunu da anlayamıyor.  ÇünküDünya ölçüleriyle düşünüyoruz. Kafa-mız hep Dünya’ya odaklanıyor. Din akıldır, din mantıktır. Din makulolanı esas alır. İnsanlar Mahşerde çırıl-çıplak olmasa idi, bu sefer hangi kıyafetiçerisinde olacağı gündeme düşerdi ki

bu da beraberinde binlerce soru aklagetirirdi. Herkese hangi kıyafetler, neyegöre verilecek? Herkes kefen ile Mahşermeydanında yargılansa kefensiz ahireteirtihal edenler ne olacak? Bunları düşünmeye gerek yok. Mah-şer meydanında çırılçıplak toplanaca-ğız. Şimdi burada şu soru gündeme ge-lir. Mahşer meydanında çıplak çıplakbekleyen insanlar birbirlerine bakma-yacaklar mı? Bu soru bizim aklımıza ge-lir de Sahabenin aklına gelmez mi?Zaten bu konuda bir Hadis-i Şerifvar."Resûlullah (aleyhissalâtu vesse-lâm) buyurdular ki: "Sizler kıyametgünü ayakkabısız, çıplak ve sünnetsizolarak haşir meydanında toplanacaksı-nız." Bu açıklama üzerine bir kadın sor-du: "(Bu durumda) birbirimizin avretyerlerini görmez miyiz?"Resûlullah(aleyhissalâtu vesselâm) (Abese suresi-nin 37. ayetiyle cevap verdi): "Ey kadın!O gün, herkesin kendine yeter derdivardır." (Tirmizî, Tefsir, Abese)İnsanoğlu orada, yani Mahşer mey-danında gerçekten öyle bir yoğun dü-şünce içinde olacak ki bırakın etrafındaolup bitenlerin ne olduğunu merak et-meyi, tamamen adeta “buz kesilmiş de-
diğimiz vaziyette” pür dikkat beklemehalinde olacaktır Çünkü o gün çok çetinbir gündür. İnsan orada çok ciddi birkaygı içinde olacak. Mahşer yerindensonra nereye gideceğini, cennete mi, ce-henneme mi gideceğini düşündüğün-

den ve o düşünce tüm benliğini kapladı-ğından, adeta can derdine düştüğündenetrafındaki hiçbir şeyi merak etmeye-cektir. Şöyle bir düşünün, “denizde bo-
ğulmak üzere olan bir insan, o anda
etrafındaki balıklara dikkat kesilebi-
lir mi?” Bu mümkün değil elbette. Birbaşka misal verelim. Bir patlama anın-da birdenbire kaçmaya çalışıyorsunuz.O kaçış sırasında etrafınızda olup biten-leri merak etmek için durup bakabilirmisiniz? Bu da mümkün değil elbette.Kısacası biz hepimiz Mahşer günündehepimiz “can derdinde olacağız.” Ora-
da kimse en sevdiği evladını dahi dü-
şünemeyecektir. Mahşer meydanında hepimizin tekbir düşüncesi olacak. Cennet mi, cehen-nem mi? Kurtuluş mu, hüsran mı? Budüşünceden daha ciddi bir düşünce miolabilir?Evet, yazımıza kefen ile başladık, ke-fensiz Mahşer yerine kadar geldik. Tabi bir de “kanlı gömlek” var yazı-mızın başlığında. Kanlı gömlek’ten kas-tım “şehadet’tir ve şehidler kefen ile de-ğil öldüğü gibi gömülecekler. Yazımızın en sonunda bir şiirimizvar. O şiirimizin en sonunda da “kanlı
gömlek” var. Evet, Kefen’i anlatan bir şiirimizisize takdim ederek huzurunuzdan ayrı-lıyorum. Şiirden önce şöyle dua ediyo-rum: “Ey Yüce Rabbim bizleri ahirette,o dehşetli Mahşer gününün en sonundaCennet ile müjdelenip beratını sağ tara-fından alanlardan eyle. Bizleri Ahirette

tüm sevdiklerimize komşu eyle. Ve EyAllah’ım bizi sevdiklerinden eyle ve bizeşehadet nasip eyle. Amin amin amin.” 
Kefen Nice kıyafet, nice desen gördüm. Bir çoğunda cep ve cepken gördüm. Tüm insan kıyafetleri içinde En farklısını da kefen gördüm. Tek tip idi, hiç bir ayrıntısı yoktu. Herkes mecburdu, takıntısı yoktu. Giyen bir daha hiç çıkartamıyor.Değiştirme derdi, sıkıntısı yoktu. Ne bir düğme, ne de bir cebi vardı.Hemen hemen aynı on metre kadardı. İmam bir baştan, bir ayaktan bağlar. Ondan dolayı, ne geniş ne de dardı. Baştan ayağa tek renk, bembeyaz. Rengi hep aynı, hem kış, hem yaz. Geçerli değil, ne gösteriş, ne fors. Zaten insanlar görür onu biraz. Görür onu, en çok yer altındakiler.Yılan, çıyan ile börtü böcekler. Sonra o da karışır toza, toprağa. Geriye kalır yalnız kemikler. Göz çevirsek, görmek istemesek. Kefen de elbet insani bir giyecek. Gerçi, gerçi, o da bir nasip işi.Nasip olmazsa, kim ne diyecek?Nasip olmazsa nasıl kefen giyecek?Şehidlere kefendir kanlı gömlek. Allah onu sevdiğine verecek. Vesselam.

AHMET SANDAL
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KEFEN Mİ, KANLI
GÖMLEK Mİ?

İsraİl acil yardım servisi Kızıl Da-vud Yıldızı sözcülüğünden yapılan açık-lamaya göre, İsrail'in kuzeyinde GolanTepeleri'nde çoğunluğu Dürzi nüfusunyaşadığı Mecdel Şems beldesine düzen-lenen ve bir futbol sahasına isabet edenroket saldırısında çocukların da yer al-dığı 12 kişi hayatını kaybetti. Saldırıda17'si ağır 35 yaralı olduğu belirtildi.İsrail ordusu, "ellerindeki istihbaratve yaptıkları değerlendirmesi sonucun-da" saldırıdan Lübnan Hizbullahı'nınsorumlu olduğunu açıkladı. İsrail OrduSözcüsü, "Hizbullah'a vereceğimiz karşı-lığa hazırlanıyoruz" dedi. 
HİZBULLAH: BİZ VURMADIKLübnan Hizbullahı ise MecdelŞems'te meydana gelen saldırının ken-dileri tarafından gerçekleştirildiği iddia-larını "kesinlikle yalanladığını, olayla il-gili herhangi bir bağlantılarının olmadı-ğını" vurguladı. Öte yandan, İsrail Baş-bakanlık Ofisinden yapılan açıklamada,ABD seyahatindeki İsrail Başbakanı Bin-yamin Netanyahu saldırıya ilişkin bilgi-lendirildi ve askeri sekreteriyle güvenlik

istişareleri yaptı. Netanyahu'nun ilerle-yen saatlerde tüm güvenlik teşkilatı li-derleriyle görüşeceği paylaşıldı. İsrailSavunma Bakanı Yoav Gallant'ın da Ge-nelkurmay Başkanı Herzi Halevi, iç is-tihbarat teşkilatı Şin-Bet Direktörü Ro-nen Bar ve diğer üst düzey isimlerleMecdel Şems'teki saldırıyı görüştüğükaydedildi. İsrail Başbakanlık Ofisi'ndenise "Topyekün savaşa hazırlanıyoruz"açıklaması geldi. Öte yandan normaldepazartesi dönmesi planlanan Netanya-hu'nun Washington'dan dönüşünün hız-landırılmasına karar verildiği duyurul-du.  Netanyahu, "İsrail, bu ölümcül saldı-rıyı bir kenara not etmeyecek. Hizbullahşimdiye kadar ödemediği ağır bir bedelödeyecek." ifadesini kullandı.Lübnan Hükümeti, "Sivillere yöneliksaldırıları kınıyoruz, tüm cephelerde ça-tışmaların durdurulması çağrısı yapıyo-ruz" açıklaması yaptı. ABD'li yetkililer,"ABD, Golan Tepeleri'ne yönelik saldırı-nın İsrail ve Hizbullah arasında topye-kün bir savaşa yol açmasından oldukçaendişeli" açıklaması yaptı. Sosyal med-yada, işgal altındaki Golan Tepeleri'nde

bulunan Mecdel Şems beldesinde saldırıalarmlarının çaldığı ve yerleşim alanın-da bir noktada güçlü bir patlama mey-dana geldiği görüntüler paylaşıldı.İsrail ordusu, gece boyunca savaşuçaklarının Hizbullah'a yönelik saldırı-lar düzenlediğini bildirdi. İsrail tarafın-dan yapılan açıklamada, "İsrail HavaKuvvetleri, gece boyunca Lübnan top-raklarının derinliklerinde ve güney Lüb-nan'da, Chabriha, Borj El Chmali, Bekaa,Kfarkela, Rab El Thalathine, Khiam veTayr Harfa bölgelerindeki silah depoları

dahil olmak üzere bir dizi Hizbullah he-defini vurdu." ifadeleri yer aldı.İsrail, 1967'de çoğu Suriye toprağısayılan kuzeyindeki Golan Tepeleri'ni iş-gal etti. Uluslararası hukuka göre İsra-il'in Golan Tepeleri'ndeki varlığı işgal sa-yılıyor. Hizbullah Hareketi, İsrail ordu-sunun Lübnan'ın güneyine düzenlediğisaldırılarda 4 mensubunun öldüğünüduyurmuştu. Lübnan Hizbullahı tarafın-dan İsrail'in kuzeyindeki bölgelere ak-şam saatlerinde füze ve insansız havaaracı (İHA) saldırıları düzenlenmişti.

Golan'a roket saldırısıİsrail’in işgali altındaki Golan Tepeleri’ne roketli saldırı düzenlendi. Saldırıda bir futbol sahası-nın vurulması sonucu 12 İsrailli hayatını kaybetti, 17'si ağır 35 kişi de yaralandı. Hizbullahsaldırıyla hiçbir bağlantılarının olmadığını ifade ederken, İsrail ordusu ise Hizbullah’ı suçladı

Biden'a İsrail'e
'silah sevkiyatını 
durdurun' çağrısı
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ANKARA'DAN ilk turuna 19 Nisan'daçıkan ve Diyarbakır'a uzanan güzergah bo-yunca seyahat tutkunlarına yeni deneyim-ler yaşatan "Turistik Diyarbakır Ekspresi",bundan sonra planlanan seferlerinde deyolcularına tarihi, kültürel değerler iledoğa harikası manzaraları görme imkanısunacak. "Diyarbakır Ekspresi"nin ABD'deyayımlanan Time dergisinin "2024 YılıDünyanın En Harika Yerleri (The World'sGreatest Places Of 2024)" özel sayısında100 destinasyon arasında gösterilmesi dekentte heyecanla karşılandı.Kültür ve Turizm İl Müdürü MehmetSabahattin Genç, AA muhabirine, Diyarba-kır Turistik Ekspresi'nin 19 Nisan'da Kül-tür ve Turizm Bakanlığı ile Ulaştırma veAltyapı Bakanlığı işbirliği ve destekleriylebölgede seferlerine başladığını, çok büyükilgi ve teveccüh gördüğünü söyledi."Trenimiz 1051 kilometrelik mesafekatederek Ankara'dan cuma kalkışlı, pazargünü de Diyarbakır'dan Ankara'ya kalkışlıturistik seferlere başladı. Gelen misafirleri-miz bölgemizin gastronomisine şahit olu-yorlar. Diyarbakır'ımızın özellikle kültürel,turistik, gezilip görülmesi gereken yerleri-ni gezdiriyoruz." diyen Genç, gelen turistle-re refakat ettiklerini belirtti.Genç, bunun bölge ekonomisine, bölge-nin turizmine çok ciddi bir ivme kazandır-dığını dile getirdi.Geçen sene Diyarbakır'da 1 milyon 253bin yerli ve yabancı misafir ağırladıklarını,bu sene hedeflerinin bu rakamın üzerineçıkmak olduğunu ifade eden Genç, "Timedergisinin ilk 100 nokta arasına Diyarba-kır'ımızı da almasından sonra özellikle ya-bancı turist sayımızın hızlı bir şekilde arta-cağına inanıyoruz. Bu noktada çalışmaları-mızı Valilik bünyesinde Kültür ve Turizm İlMüdürlüğü olarak sürdürüyoruz. Bakanlı-ğımızın da büyük destekleri var. İnşallahyerli yabancı turist sayımızı artıracağız."diye konuştu.
"Bölgemizin turizminin 
canlanması noktasında 
ümitliyiz"Bunun önemli ve sevindirici bir geliş-me olduğunu ifade eden Genç, tanıtıma bü-yük katkı sağlayacağını belirtti.Genç, şunları söyledi:"Dünyadaki bütün ülkelerde bir seya-hate çıkılacağı zaman orada destinasyonla-ra bakılır. Özellikle Time gibi dergilere vedünyada önde gelen seyahat turizm acen-telerin destinasyonlarına bakılır. İlk 100'dedünyada gezilip görülmesi gereken yerle-rin listesinde olmak bizim için ciddi an-lamda bir avantaj oluşturur. Bölgemizin tu-rizminin canlanması noktasında ümitliyizve son derece sevinçliyiz. İlimize hayırlaravesile olur inşallah."TÜRSAB Mezopotamya Bölge TemsilKurulu Başkanı Serdar Baturay da Timedergisinde Diyarbakır Ekspresi'ne yer ve-rilmesinin heyecan verici olduğunu belirt-ti. Emeği geçen herkese teşekkür ettiğiniifade eden Baturay, asıl işin bundan sonrabaşladığını vurguladı. Bu destinasyonudünyada daha fazla tanıtmaları gerektiğineişaret eden Baturay, şunları kaydetti:"Yurt dışına açılmamız, yurt içini ko-nuşmamız lazım. Çok fazla yurt dışında tu-rizmle ilgilenen turizm habercisi, seyahatacentesi ve tur operatörünü burada ağırla-mamız gerekir. Diyarbakır'da sivil toplumkuruluşları, turizmciler ve paydaşlar yeterikadar dünyada reklam yaparsa hayal ede-meyeceğimiz kadar yabancı turisti önü-müzdeki 2-3 yıl içerisinde alabiliriz. Eğerdoğru hamleler, ağırlamalar, anlaşmalaryapılırsa yüzde 300-500 çok kısa süredebüyük ivmeler kazanabiliriz. Çünkü dünya-da 100 değerli destinasyondan birindeeğer siz tur sunarsanız bunun satma oranıçok fazla. Onlar da bir bakıma kendilerinigüvence altına alacaklar. Bundan sonra tu-rizmciler olarak yurt dışındaki operatör-lerle bağlantılarımızı artırmamız lazım.Eğer bunları yapabilirsek ki yapacağız, çokkısa sürede bölge yabancı turist almayabaşlayacak."

"Turistik Diyarbakır 
Ekspresi"nin kentin 

turizmini canlandırması
hedefleniyor

Biriktirdiği 50 binden 
fazla antika eşyayı açtığı 

7 çay evinde sergiliyor
HENÜZ gençlik dönemlerindeantika eşyalara merak saran 44yaşındaki Yıldız, 7 yıl önce kentmerkezinde açtığı 20 metrekare-lik çay ocağında antika eserlerisergilemeye başladı.Kısa sürede müşterilerininbeğenisini kazanan ve dükkankonseptinin görselliğiyle tanınır-lığı artan Yıldız, nostalji ve antikatutkusunu insanlara daha fazlatanıtmak amacıyla yeni şubeleraçmaya karar verdi.Topladığı antika eşyalarla 7yılda 7 iş yeri açan Yıldız, işlet-melerinde geçmişten bugünekullanılan eski tarım ve ev araçgereçleri, televizyon, radyo, ka-mera, fotoğraf makinesi, plak vefilm kaseti gibi birçok eşyayımüşterilerinin beğenisine sunu-yor.İçerisinde nadide eşyaların dabulunduğu 50 binden fazla anti-ka eşyaya adeta gözü gibi bakanYıldız, çay evlerinde 52 kişiyi is-tihdam etmenin mutluluğunu ya-şıyor.

"Hedefim şehir dışında
şube açmak"Çaycı Atilla Yıldız, AA muhabi-rine, uzun yıllar manav ve seyyarsatıcılık yaptığını söyledi.Yıllardır topladığı antika eşyalarıilk olarak 20 metrekarelik çay oca-ğında sergilediğini, daha sonramüşterilerinin ilgisiyle karşılaşınca7 yılda 7 çay evi açtığını dile getirenYıldız, şöyle konuştu:"İlk dükkanım, oturma alanı 4-5masalık 20 metrekare bir yerdi. Şuanda dükkanlarımın en küçüğü 150metrekare ve 600 metrekare dük-kanımda var. Antika eşyalarım çokolunca hepsini üst üste olacak şekil-de sergiliyorum. Allah kısmet eder-se hedefim şehir dışında şube aç-

mak. Biliyorum Kayseri'ye bu kadarşube açmak çok ama yapacak birşeyim yok, çünkü eşyaları koyacakyerim yok. Bir dükkan tutsam depoolarak külfetli olacak, ben de onunyerine hem depo hem de çay evi ni-yetine işletiyorum."
"Dizi, klip ve 
reklam şirketlerine 
eşya temin ediyorum"Yıldız, nostaljik eşya topladığınıduyanların da kendisine eşyaları ge-tirdiğini belirterek, eski püskü de-meyip geçmişten yadigar kalan bü-

tün malzemeleri topladığını dile ge-tirdi.Sektörde olan birçok insanıngramafon, radyo, gaz lambası ve tü-fek gibi eşyaları topladığını aktaranYıldız, şunları kaydetti:"Ben eskiye dair her şeyi alıyo-rum. Bir amcanın eski süveteri, birteyzenin eski yeleği, gazoz kapağı,siyah beyaz fotoğraf, değerli, değer-siz eskiye dair her şeyi topluyorum.Bundan mütevellit de birçok dizi,klip ve reklam şirketlerine eşya te-min ediyorum. Antika eşyalarımınhiç arşivini tutmadım. Keşke ilk

baştan beri tutsaydım. Minimum 50bin vardır. Bu sektörde radyo, gra-mafon gibi eşyaları bulmak çok ko-lay çünkü elden ele satılıyor, bununticareti var. Benim için eski bir sofrabezi, dantel, fincan daha önemli.Ömrümü bu işe adadım. SadeceKayseri'de değil, Türkiye'de de busektörde tekim diyebilirim."Çay evlerine gelen müşterilerinantika eşyaları beğenmesindenmemnuniyet duyduğunu ifade edenYıldız, işletmelerinin 3 kuşağı bir-leştirdiğini ve 7'den 70'e müşterisi-nin olduğunu sözlerine ekledi.

Kayseri'de çay evi işletmecisi Atilla Yıldız, kendisine hediye edilen ve hobi olarak topladı-ğı 50 binden fazla antika eşyayı, açtığı 7 çay evinde müşterilerinin beğenisine sunuyor.

Tarım işçilerinin, coğrafi
işaretli Çubuk turşusu

için mesaisi başladı

Gökçeyurt Vadisi'ndeki 
lavanta bahçesi fotoğraf

tutkunlarının yeni gözdesi
ANKARA'NIN Mamak ilçesindeki Gök-çeyurt Vadisi'nde yer alan lavanta bahçesi,fotoğraf tutkunlarının gözde mekanlarıarasında yer alıyor.Vadinin ortasında hoş kokusu ve gözalıcı mor rengiyle adeta görsel şölen su-nan lavantalar, yaz aylarında düğün fotoğ-rafı çektirmek isteyenlerin ilgi odağı olu-yor.Bölgeye gelen vatandaşlar, özel olarakhazırlanan alanlarda fotoğraf çektiriyor.Mamak Belediyesi Kırsal HizmetlerMüdürü Murat Ertem, AA muhabirine, 25dönümlük arsaya 19 bin lavanta fidesinindikildiği söyledi.Ertem, temmuz-ağustosta çiçek açanlavanta bahçesinde hatıra kareleri çektir-mek, özellikle hafta sonları keyifli vakitgeçirmek isteyenler için sunulan mekanındoğa harikası olduğunu kaydetti.Şu anda çiçeklenme döneminde olanlavantaların bulunduğu bahçenin aynı za-manda ekoturizm alanı olduğunu ifadeeden Ertem, bu güzel alanı görmeye sade-

ce Ankara'dan değil yakın illerden vatan-daşların geldiğini söyledi.Buraya gelmek isteyen vatandaşlariçin ulaşım kolaylığının daha da genişleti-lerek sağlanacağını belirten Ertem, şu bil-gileri verdi:"Ulaşım kolay bir şekilde sağlanırsa,burası çok daha iyi tanınacak ve ziyaretçisayısı da çok daha artacaktır. Bu bölgeyiaslında daha güzel, renkli ve daha yaşana-bilir bir doğa turizmine katma gibi bir ça-lışmamız var. Bütün hazırlıklarımız devamediyor. Büyüleyici lavanta kokuları içeri-sinde dolaşırken sizler için çok özenle ha-zırlanan, adeta bir doğal fotoğraf stüdyosuhaline getirilen alanlarda ailenizle, sevdik-lerinizle birlikte mükemmel kareler yaka-layabilir, anılar biriktirebilirsiniz. Bununyanında yeni evlenecek çiftlerimiz için denikah törenlerini düzenleyecekleri özelalanlar oluşturduk. Bu sayede çiftler, çokmutlu ve özel günlerinde mis gibi kokanmor lavantaların arasında o özel anlarınıölümsüzleştirebiliyor."

ANKARA'NIN Çubuk ilçesindemevsimlik tarım işçilerinin tarlalardakimesaisi başladı.Başkentin tarım ve hayvancılığıylaöne çıkan ilçesi Çubuk'ta, 32 çeşit ürün-le turşu kuruluyor. Salatalık başta ol-mak üzere tarlalarda yetiştirilen sebze-lerin hasadının başladığı ilçede, tarımişçileri erken saatlerden itibaren sebze-leri topluyor.Coğrafi işaretli yöresel lezzetlerdenÇubuk turşusu yapımı için hasat yapanmevsimlik tarım işçileri, yaklaşık 3 ayboyunca salatalık toplama ve turşu kur-ma işinde görev alıyor.Aşağı Çavundur Mahallesi'ndekiturşu yapım atölyelerde çalışan işçiler,sabahın ilk ışıklarıyla işe koyuluyor. İş-çiler, gün içinde 33 dereceyi aşan havasıcaklığına aldırmadan tarladaki salata-lıkları toplayıp atölyeye getiriyor. Bura-da ebatlarına göre ayrılan salatalıklardaha sonra temizlenerek fıçılara yerleş-tiriliyor.Şanlıurfa'dan gelen tarım işçisi Ser-

hat Yağmur, AA muhabirine, 5 yıldır an-nesi ve kardeşleriyle Çubuk'a geldiğinisöyledi.Harran Üniversitesi Beden Eğitimive Spor Öğretmenliği Bölümü'nden me-zun olan Yağmur, atama beklerken ça-lışmaya devam ettiğini, ailesiyle her yıl5 ay boyunca tarlalarda çalıştığını an-lattı.Yağmur, özellikle turşu yapımı ko-nusunda hemen her şeyi öğrendiğinibelirterek, "Burada hem güzel vakit ge-çiriyoruz hem de çalışıyoruz. İşini iyiyapan her zaman karşılığını alıyor. Bizde elimizden geleni yapıyoruz. Çubuk'uçok seviyorum. Viranşehirliyim ancakÇubuk'u ikinci memleketim olarak gö-rüyorum." dedi.Seher Yağmur da ailesine destek ol-mak için 10 yıldır onlarla Çubuk'a çalış-maya geldiğini ifade ederek, "Liseyi bi-tirdikten sonra okumayı bıraktım. Artıkturşu kurmaya alıştık. Biz de bu işin birparçası olduk. Yaklaşık 10 yıldır aravermeden geliyorum." diye konuştu.

29ISTIKLAL-08.qxp_Layout 1  27.07.2024  22:51  Page 1



adını Anadolu'nun ilk medeni-yetlerinden biri olan Hititler'denalan Hitit Üniversitesi, Makine veİmalat Teknolojileri alanında yürü-tülen çalışmalarla öne çıkıyor.Öte yandan Hititler'in mirasiolan başkent Hattuşa ile döneminmetropol kentleri Alacahöyük veŞapinuva gibi binlerce yıllık geçmi-şe sahip ören yerlerinde yürütülenbilimsel kazılar, Hitit Üniversitesi-nin arkeoloji açısından potansiyeli-ni artırıyor.Fen Edebiyat Fakültesi'nde aka-demisyenler arkeoloji, antropolojive sanat tarihi programlarında öğ-rencilere eğitim verirken, yaz dö-nemlerinde de Anadolu'da yürütü-

len 12 farklı kazıya katılarak hembilgi ve birikimlerini güçlendiriyor,hem de Türkiye'nin arkeoloji litera-türüne katkı sağlıyor.Hitit Üniversitesi Fen EdebiyatFakültesi Dekanı Prof. Dr. Faruk Ma-raşlıoğlu, AA muhabirine, 3 prog-ramda 19 akademisyenle eğitim öğ-retim faaliyetlerini sürdürdüklerinisöyledi.Eğitim öğretim yılının sona er-mesinin ardından akademisyenle-rin 12 ilde aktif veya sonuçlanmışolan arkeolojik ve antropolojik ka-zılara katıldığını belirten Maraşlıoğ-lu, şunları dile getirdi:"Fen Edebiyat Fakültesi'nde hali-

hazırda devam eden 4 kazı başkan-lığımız var. 2 yüzey araştırması pro-jesinde arkadaşlarımızın başkanlık-ları devam ediyor. Şu anda 3 proje-de de kazı başkan yardımcılığı mev-cut. 12 projede de kazı ekip üyeliğiolarak arkadaşlarımız yer aldı. Baş-ta Çorum'daki kazılar olmak üzereAntalya, Mersin, Bursa ve Balıkesir,Çanakkale, Sinop, Karabük, Niğde,Tunceli gibi illerde arkadaşlarımı-zın yürüttüğü kazı çalışmaları var.Antropoloji bölümünden bir öğre-tim elemanı arkadaşımız da HocaAhmet Yesevi Üniversitesi ile birlik-te Uluslararası Türk ve Kazak Üni-versitesi ile ortak yürüttüğü ulus-lararası bir çalışmaya katılmakta-dır."Hitit Üniversitesinden Doç. Dr.Ayşegül Şarbak'ın Bursa’nın Musta-fakemalpaşa ilçesindeki Paşalar Fo-sil Yatağı Kazısı, Doç. Dr. AbdullahHacar'ın Niğde'deki Bekçitepe Kazı-sı, Doktor Öğretim Üyesi Önderİpek'in Çorum'un Ortaköy ilçesin-deki Şapinuva Ören Yeri'ndeki kazıve Doktor Öğretim Üyesi Eric LucJean'ın da Niğde'nin Ulukışla ilçe-sindeki Porsuk Höyük Kazısı'ndakazı başkanı olarak görev yaptığını

aktaran Maraşlıoğlu, "Halihazırdafakültemizde 4 kazı başkanlığı yü-rütülüyor. Bu da bizim için gururverici, ilimiz ve üniversite açısındansevindirici. Bu kazı başkanlıklarınınyürütülmesi öncelikle üniversitemi-zin marka değeri açısından önemli.Eğitim açısından ise öğrencilerindönem içinde gördüğü teorik bilgi-leri bizzat sahada uygulama imkanıbulmuş oluyor. Hocaları ile 2 ay bo-yunca gittikleri kazılarda uygula-malı, pratik eğitim görüyorlar." diyekonuştu.Gelecekte çok daha fazla bilim-sel kazıda görev almayı hedefledik-lerinin altını çizen Maraşlıoğlu, şun-ları kaydetti:"3-5 yıl önce yer aldığımız kazısayısı bu düzeyde değildi. Gerek ka-lifiye, unvanlı hocalarımızın artma-sıyla, gerekse öğrencilerimizin fa-kültemizi tercih etmesiyle daha faz-la kazılarda görev almaya başladık.Öğrencilerimizin mezun olmasıyla,ardından yüksek lisans ve doktoraprogramlarına devam etmesiyleAnadolu'da bilimsel kazılara dahafazla iştirak etmiş olacağız. Anado-lu'daki çoğu kazıda yer almak isti-yoruz."
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UlUs'ta 30 yıldır kasetçilik yapanMehmet Koçoğlu, dijital çağın ortasındanostaljinin yaşayan bir sembolü olarakmüzik severlere hizmet ediyor.Bazı meslekler, zamanla unutulmayayüz tutmuş olsa da kökleri derinlere uza-nan ve toplumun kültürel dokusunda izbırakan önemli bir mirası temsil ediyor.Anadolu Ajansının (AA) "MesleklerinSon Temsilcileri" başlıklı dosyasının ikin-ci haberinde, kasetçi Mehmet Koçoğlu,kendi deyimiyle bir dönemin sesini, ru-hunu ve anılarını taşıyan kasetleri ve ka-setçiliği anlattı.İtfaiye Meydanı'nda içerisinde binler-ce kasetin bulunduğu küçük dükkanda,işini 30 senedir aynı heyecan ve mutlu-lukla sürdüren Mehmet Koçoğlu'nun ka-setlere ilgisi, 48 yıl önce babasıyla şehreindiğinde, birinin boynunda ilk defa teypgörmesiyle başladı.O günden sonra kaset biriktirmeyebaşlayan Koçoğlu, zamanla mutfak masa-ları dahil evindeki her yeri kasetlerle dol-durdu, evde yer kalmayınca da bir dük-kan açmaya karar verdi.
"500 liralık kaseti 
5 liraya satmışım"Evinde bazı kasetlerden birden fazlabulunduğunu ve öncelikli olarak bunlarıdükkanına satmak için getirdiğini belir-ten Koçoğlu, ilk iş gününü şöyle anlattı:"Toplu kaset almıştım ama piyasayıbilmiyordum. Rastgele satmaya başladım.Sonra yönelişlere baktım; Aşık Veysel,Müzeyyen Senar, Barış Manço... Şimdi in-ternet sayfalarında albümlerin fiyatlı ya-zılıyor. O zaman öyle bir şey yok. En çokhangisine yönelim varsa onun daha de-ğerli olduğunu hissettim. Yani ilk günümgünüm bayağı bir sıkıntılı geçti. Değeri500 liraymış kasetin ben 5 liraya satmı-şım. İlk satış günüm öyle oldu ama ikinci,üçüncü gün artık oturdu..."İşe başladığı ilk dönemde dükkanınönünde kuyruklar oluştuğunu belirtenKoçoğlu, "Biz bir günde bir koli kaset sa-tardık yani 500 tane. Ondan sonra buflash bellek, CD olayları başladı. Kaset ta-bii ki yavaşladı." diye konuştu.
"Kasetin ömrü 
hiçbir şeyde yok"Teknolojinin gelişmesiyle bazılarınınkasetleri kullanmayı bıraktığını ifadeeden Koçoğlu, kasetlerin yeni araçlaragöre daha avantajlı olduğunu söyledi.Kasetlerin uzun ömürlü olduğunuvurgulayan Koçoğlu, "Şu elimde tutuğumkaset 45 yıllık. Bana bu kadar dayanabi-lecek bir dijital cihazı kimse gösteremez.CD çizilirse tamiri yok ama kasetin hiçbirşekilde ömrü bitmez. Üzerinden tır geç-sin. Aç içini başka bir kasete koy, aynendevam etsin. Hiçbir veri kaybı olmaz.Onun için biz bu işe çok önem verdik."diye konuştu.
"Her yaştan müşterim var"Koçoğlu, eski dönemleri anlatan tel-evizyon dizileri çıktığında insanların o di-zilere özenerek kaset almaya geldiğinianlattı.Özellikle o günlerde her yaştan müş-terisi bulunduğunu ifade eden Koçoğlu,"Şu anda acayip bir dönüş var. Mesela 18yaşında bir genç gelip Aşık Veysel arıyor.10 yaşında da müşterim var, 75 yaşındada var. İlgilerini çekiyor yani her yaşta in-sanın. Enteresan olan şey, 10 yaşındakide 70 yaşındaki de yani iki kuşak aynımüziği dinliyor." dedi.Hala kasetleri almak için çok sayıdamüşterinin dükkanına geldiğini, il dışın-dan da kendisine ulaşan kişilerin kasetsorduğunu aktaran Koçoğlu, internettensatış konseptinin ise kendisine pek uy-gun olmadığını, müşterilerin dükkanınıgezerek alışveriş yapmasını tercih ettiği-ni söyledi.
Koçoğlu'nun anıları30 yıl boyunca sürekli tebessüm etti-ren anılar yaşadığına değinen Koçoğlu,bir çiftin uzun zaman önce birlikte çıkart-mış oldukları kaseti kendi dükkanındabulduğunda büyük mutluluk yaşadığınıanlattı.Kaset soran başka birine "Var o ka-set" yanıtını verdiğinde müşterinin se-vinçten bayıldığını belirten Koçoğlu,"Ayıldıktan sonra '15 yıldır arıyorum benbu kaseti sen nasıl birden var dersinbana' dedi. Biz de ona kaseti hediye ettik"dedi. Koçoğlu, bu alanda çalışmak isteyengençlerin, önce bir kasetçinin yanında 2-3 yıl işi öğrenmesi gerektiğini vurguladı.

Dijital müziğe karşı
kasette ısrar ediyor

Hitit Üniversitesininarkeoloji, antropolo-ji ve sanat tarihi bö-lümlerinden akade-misyenler, farklınoktalarındaki bi-limsel kazılarda kazıbaşkanı ya da baş-kan yardımcılığı gö-revlerini üstlenerek,Türkiye'nin arkeolo-jik literatürüne kat-kı sağlıyor.

Anadolu'daki 4 bilimsel kazı Hitit
Üniversitesi akademisyenlerinin

başkanlığında yapılıyor

Beşir Ağa Kütüphanesine
ait 250 yıllık kayıp 

el yazması yuvasına 
geri döndü

Beşir Ağa Kütüphanesi'nin ko-leksiyonundan yaklaşık 250 yıl öncekaybolan el yazması eser, ait olduğukoleksiyona eklenmek üzere TürkiyeYazma Eserler Kurumu Başkanlığınabağışlandı.Fazlullah b. Muhibbullah el-Mu-hibbi'ye ait daha çok muhtelif Arapçabeyitlerden müteşekkil bir mecmuaolduğu tespit edilen kitap, kurul tara-fından incelenip değerlendirildiktensonra dijitalleştirilerek araştırmacıla-rın istifadesine sunulacak.Türkiye Yazma Eserler KurumuBaşkanı Prof. Dr. Ferruh Özpilavcı,kurumun Süleymaniye'deki başkan-lık binasında gerçekleştirilen teslimiöncesinde AA muhabirine yaptığıaçıklamada, Türkiye'deki bütün yaz-ma eser kütüphanelerinin toplandığıözel, tematik ve butik bir başkanlıkolduklarını söyledi.Başkanlığın el yazması eserlerinideal iklimlendirme koşulları sağlana-rak rutubetsiz bir ortamda muhafazaedilmesi, acil müdahale edilmesi gere-ken eserlerin restorasyonu ve eserlerinkataloglarının çıkarılması, dijitalleştiril-mesi ve bu bilgilerin hizmete sunulmasıgibi çalışmalar yaptığını aktaran Özpi-lavcı, "Bir sonraki aşama da bunlarınbilimsel neşir ve çevirilerinin yapılması.Bu bağlamda da 200'den fazla yayını-mız var ve hala eserler hazırlanmayadevam ediyor." dedi.

Piyanist İlyun Bürkev,ABD'nin Philadelphia şehrinde dü-zenlenen Philadelphia Müzik Festi-vali'nden (PIMF) iki büyük ödülledöndü.Henüz 4 yaşındayken başladığımüzik eğitimini Salzburg Mozarte-um Üniversitesinde sürdüren vehem yurt içinde hem de yurt dışın-da birçok başarı elde eden Bürkev,festivalde kendi yaş grubunda bi-rincilik ödülü ile tüm kategorilerdeGrand Prize ödülü kazandı.Bürkev, 13-26 Temmuz'da 8-19yaş grubundan 57 müzisyenin ka-tıldığı yarışmada, 14-15 yaş kate-gorisinde finale kalan tek piyanistolarak, final gecesinde Edvard Gri-eg Piano Concerto in A minor,Op.16 eseriyle ödül aldı.İKSV'nin 52. İstanbul MüzikFestivali'nin açılış konserinde şefCem Mansur yönetiminde İstanbulDevlet Senfoni Orkestrası eşliğindeverdiği konserde Bürkev, piyanoylailişkisini şöyle açıklamıştı:"Piyano, duygularımı, düşünce-lerimi ve ruh halimi ifade edebil-memin en samimi yolu. Piyano çal-mak sadece teknik bir beceri değil,aynı zamanda kendimi ifade etme

biçimim. Her performans, bir parçakendimi dünyayla paylaşma fırsatısunuyor. Piyanomla kurduğum buözel bağ, müziğin gücüyle karakte-rimi harmanlayarak, sahnede vedinleyicilerin kalplerinde yankıla-nan bir hikaye haline geliyor."Devlet sanatçısı Gülsin Onay'ın"veliahtım" diye nitelediği İlyunBürkev, 15 Ağustos'ta 21. Gümüş-

lük Festivali'nde genç keman sa-natçısı Elvin Hoxha ile Antik TaşOcağı'nda konser verecek ve ekimayında yeniden İstanbullu müzik-severlerin karşısına çıkacak.Bürkev, şef İbrahim Yazıcı'nınyöneteceği Pera Filarmoni Orkes-trası eşliğinde Saint-Seans'ın 2Nolu piyano konçertosunu icraedecek.

Piyanist İlyun Bürkev, 
Philadelphia Müzik 

Festivali'nde iki ödül kazandı
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En önemli kurumlardan bir tanesisavaşta bile önceliği olan Sağlık ba-kanlığı ve sağlık Pandemide bile bunu her gece Ek-ranlara çıkan sağlık bakanı dinleyerekçare arayan bir toplum beklentisindeolmamız en büyük örneğidir.Dün Ankara ziyaretlerim kapsa-mında Yeni Göreve gelen daha önce 7yıla aşkın süredir İstanbul sağlık İlmüdürlüğü yapan Yeni Sağlık BakanıProf Dr Kemal Memişoğlu makamındaziyaret ettim.Uzun bir süre kendisi ilede Hasbi-hal etme ve fikir alışverişi bulunmaimkanım oldu Öncelikle bu göreve geldiği içinkendisini tebrik ettim 

Bir o kadarda sağlık sistemin yü-künün ağırlığını görerek ve bilerekomuzlarına aldığını gözlerinden yakı-nen  görmüş oldum.Kendisi Başta 1 basamak olan Ailehekimliğinin daha da gelişmesi ilerle-mesi etkin rol almasını için çalışma-larda bulunacağını ifade etmesi ilesohbetimiz başladı Hata ilk ziyaretinide bir aile hekimine yaptığını ifadeetti.Aile hekimliğinin de  sevk zincirigelmesi  ve Aile hekimliği birimlerininçoğaltılası Dr bağlı olan hasta sayısınıdüşmesinin hizmet açısından dahakonfor sağlayacağını sistemin hasta-nelerdeki yığılmaların randevü siste-minin rahatlaması ve beklentilerinbunlar başladığını sohbetimizde biz-

ler  ilettik Ayrıca Sağlık bakanlığının Sakaryailimdeki 1000 yataklı Şehirhastanesi-nin bir an evvvel inşaatının hızlanma-sı bitimi içinde ciddi ivedilik beklendi-ğini de kendisine birebir sohbetimizde ilettik. 1000 Yataklı Şehirhasteni-nin Yeni ikmal işininde bürokrasi açı-sından hızlı bir şekilde imzalanıp inşa-at hızlanmasının Sakarya daki Sıkışık-lığı çözeceğini  özellikle de randevu veyoğun bakım yatak sayının rahatlamagetireceğini de ayriyeten ifade ettik.Sağlık bakanı Memişoğlu çok terc-rübeli bir isim Kendileri aksaklıkların farkında ol-duğunu ivedilikle çözüme ulaştırılma-sı için çalışmaların yapılacağını ifadeettiler.Ayrıca bütün iller kapsamında Sa-karya da önümüzdeki aylarda ziyaretedeceklerini ifade ettiler.Biliyoruz ki hükümetin en büyükpuan topladığı yerlerden hizmet götü-rüp karşılığını halktan  aldığı yer sağ-lıkta hizmetler bugün randevü sistem-lerinde ve yoğunbakım üniteleri açı-

sından çok şikayet olduğunu aksama-lar karşı karışıyla kalındığını halktangörüyor duyuyor gözlemliyoruz 
Böylelikle Sağlık Bakanı Prof DrKemal Memişoğlu bir daha görüşmeküzere kendisi yaptığımız söyleyişi soh-betimizi şimdilik biterek makamdanhayırlı olsun diyerek ayrıldık.Sağlık sektöründe ki aksamalarınçözüm noktasında bakan adına bu işteehli olan bir isminde olması beni çokrahatlatmış olduSağlıcakla kalın 

CİHAN SARAÇ

Sağlık Bakanı
Memişoğlu’na

ziyaretimden notlar

n sERKan ÖztÜRK
istanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB);kentin meydanları, altgeçitleri, yaya yolları vesokaklarını herkes için tasarlamaya devamediyor. İBB Fen İşleri Dairesi Başkanlığı, Kara-köy Yeraltı Geçidi ve Çarşısı’nı yenileyerek bukilit yeraltı geçidinin yayalar için kullanışlı ol-masını sağlıyor. İstanbul, herkes için erişilebi-lir kamusal alanlarıyla, meydanlarıyla ergono-mik bir şehre dönüşürken; gerçekleştirilenprojelerle, İstanbullular ve ziyaretçilerinin ke-yifle kentin tadını çıkarmaları sağlanıyor. Karaköy Yeraltı Geçidi ve Çarşısı YenilemeÇalışması ile şu alanlarda düzenlemeler yapıl-dı: Yönlendirme levhaları, altgeçit giriş tabela-ları tamamlandı. Kolon kaplamaları, asma ta-van yenilemeleri devam ediyor. Aynı zamandaaydınlatma armatürlerinin yenilenmesi de-vam ederken; merdiven basamaklarının da ye-nilenmesi planlanıyor. 

nali baltacı
istanbul Büyükşehir Belediyesi(İBB) kuruluşu İstanbul Vakfı, 2020 yı-lından itibaren gerçekleştirdiği kurbanbağışı kampanyasını 2024 yılında dadüzenledi. Vakıf, 2024 yılı Kurban Bay-ramı kurban bağışı kampanyası kapsa-mında 150 Milyon TL bağış topladı. 10bin 714 adet kurban hissesi bağışı yapı-lan kampanya aracılığıyla bu yıl 150bin konserve et, 33 bin 46 konserve ke-mik suyu ve 16 bin 954 konserve iş-kembe çorbası olmak üzere toplamda200 bin aileye ulaştırmak üzere kon-serveler hazırlandı. İBB Başkanı Ekremİmamoğlu, İBB Genel Sekreteri CanAkın Çağlar ve İstanbul Vakfı BaşkanıPerihan Yücel birlikte kurbanlıklarındağıtımını başlattı. Dağıtımdan öncekonuşan İmamoğlu şunları söyledi:“Hepinizin bildiği gibi ekonomikaçıdan ne yazık ki tarihimizin en sıkın-tılı dönemlerinden birisini geçirmekte-yiz. Ve tüm uyarılara rağmen teknik an-lamda doğru adımların atılmadığı za-man ne yazık ki ekonomik olarak nedenli sıkıntılara ülkenin savrulduğunu,hem ulusal hem uluslararası noktadaproblemli bir sürece doğru ülkemizinekonomisinin evrildiğini hep beraberyaşadık, yaşıyoruz. Özellikle şimdi tümbu süreçlerin belki de 7-8-9 yılın ortayakoymuş olduğu sonucun sonrasındatedbirlerle beraber iyileşme adına yapı-lan birtakım ortaya koyan programlar,bütün bunlar aslında yine toplumunhem geçmişe dair kaybettiği bir zamandiliminin bundan sonra da çok sıkıntılıbir süreçten sonra tekrar ekonomik an-lamda iyileşmesine dönük yapılan mü-cadeleyi de izliyoruz. Tabii net olarakifade edeyim. Akıl ve bilim, her konudaolduğu gibi aslında toplumun yaşadığısıkıntılarda, ekonomik noktada da herzaman kılavuz olması gereken prensip-lerin tarifidir. Her zaman diyoruz; inşal-lah bu ekonomik kriz toplumumuzdaderin hasarlar bırakmadan bir an öncetoparlanır ve kaidelere, kurallara uygunbir biçimde süreç takip edilir. Ben bili-rim değil, bu işi bilen insanlarıyla, liya-katli insanlarıyla süreçler yönetilir. Te-mennimiz budur.”“Bugün sanayiden tarıma, turizm-den konuta birçok sektörün derin sı-kıntılar içerisinde olduğunu takip edi-yoruz. Tabii bizim için en önemlisi bukrizin ekonomik sorunların hanelere,insanların mutfağına, evine düşürdü-ğü sıkıntı… Bu bağlamda emeklininücretinin yetmediği, asgari ücretin an-lamını yitirdiği bir ortamda insanlarınartık alışveriş yapamadığı, filelerinin,poşetlerinin boş döndüğü bir döne-min yaşıyoruz. Özellikle bu zorlukla-

rın yaşandığı ortamlarda hani temelbesin maddelerinden birisi olan et ko-nusu bahsedildiğinde artık mutfağınıet girmeyen yüz binlerce haneyi bü-tün şehirlerimizde yaşıyoruz.”
“DAYANIŞMA RUHUNDA 
ŞANSLI BİR MİLLETİZ”“Böyle zorlu dönemlerde toplumundayanışma ruhu çok önemli oluyor. Budayanışma ruhu noktasında da biz as-lında şanslı bir milletiz. Çünkü milletçebu tür anlarda gerçekten dayanışmayı,komşuluk hukuku üzerinden, toplum-sal hukuk üzerinden, hemşehrilik va-tandaşlık hukuku üzerinden en üst se-viyede koruyan, korumaya gayret eden,gelenekleri bu yönde olan bir milletiz.Tabii bu aynı zamanda bizim inancımı-zın da gereği, dayanışmayı ortaya koy-mak, toplumun zekat anlayışı, fitre an-layışı tümden bu hassasiyetlerin önün-deki uygulamalarından birisi…”“Geçtiğimiz beş yıl içerisinde özel-likle pandemi döneminde insanlarınevlerinden çıkamadığı, işsiz kaldığı, üc-ret alamadığı dönemde toplumsal da-yanışmanın çok farklı örneklerini şe-hirlerimizde, ülkemizin farklı noktala-rında insanlarımız ortaya koydu. Biz odönemde Askıda Fatura uygulamasıylaolağanüstü bir tarifi toplumsal daya-nışmaya kazandırmış olduk. Hatta buAskıda Fatura, öyle bir seviyeye geldiki dünya çapında farklı ülkelerde, farklışehirlerde uygulanır bir pozisyonadöndü. Dünya çapında örnek alındı,ödüller aldı. Bu dayanışma örneğininbir başka şeklini açıkçası göreve geldi-ğimde hemen arkadaşlarımla paylaşa-rak harekete geçirmiş olduğumuz2020 yılı Kurban Bayramı'ndan itiba-

ren, İstanbul Vakfı'yla beraber yönet-mekte olduğumuz kurban bağışı…Kurban kesecek olan, buna gücü yetenvatandaşlarımızın kurban sorumlulu-ğunu yerine getirirken ben burada ara-cı kurum olarak İstanbul BüyükşehirBelediyesi ve onun bir kurumu olan İs-tanbul Vakfı üzerinden bir dayanışmaköprüsünün kurulması. Nasıl yönettikbu süreci? İnsanlarımız kurbanları içindönüp bize vekaletlerini verdi. Biz debu vekaleti alarak en çağdaş, en düz-gün, en hijyenik ortamlarda kurbankesimi süreçlerini yönettik. İnancımı-zın bütün gerekli kurallarını yerine ge-tirerek kurban kesimiyle ilgili en ufakbir soru işareti kalmayacak şekilde ku-rumsal ilişkimizi de inşa ederek süreçyönettik. Kurbanlarımız kesildi.”“Peki, biz sadece vatandaşlarımı-zın, on binlerce vatandaşımızın bu sü-reçte kurban kesmesine mi destek ol-duk? Hayır, esas niyetimiz başkaydı.Biz İstanbul Büyükşehir belediyesiolarak yoksulluk haritasının yarattığısıkıntılı ortamda ihtiyacı olan ailelerive kişileri en iyi bilen kurumların ba-şında geliyoruz. Dolayısıyla bu tespit-leri yapmış olan ve bu ailelere desteği-ni sunma konusunda zaten birçok ka-lem, sosyal politikalarını geliştirmişolan ve bu konuda da örnek işler ya-pan, öğrenci bursundan tutun kent lo-kantasına,  yeni doğan bebek paketin-den iş arayan gençlerimize sunulanücretsiz ulaşım kartına varıncaya ka-dar tüm hassas detayları düşünen biryönetim olduk. Kurban kesimindenbaşka bir fayda elde ettik. Yüz binlerceeve et girmeyen ve bu ekonomik sıkın-tılı dönemde pandeminin geçtiği eko-nomik problemlerin üst seviyeye tır-

mandığı dönemde biz evlere et sun-duk ve yine Askıda Fatura’da olduğugibi veren elin alan eli görmediği birbiçimde en hassas, inancımıza uygun,toplumsal kültürümüze uygun millikültürümüze uygun bir biçimde süreciyönettik. Bunun gururunu yaşıyorum.”
“200 YÜZ BİN AİLEYE BU 
DAĞITIMLAR YAPILACAK”“Bu yıl 150 milyon TL bağış topla-dık. 10.714 adet kurban hissesi bağışıy-la 150 bin konserve et, 33 bin 46 kon-serve kemik suyu ve 16 bin 954 kon-serve işkembe çorbası olmak üzeretoplamda 200 bin ailenin evine et gire-cek. Bütün tıbbi, bütün gıda kontrolmekanizmalarının en üst seviyede geçi-rilmesiyle beraber hazırlandı. Şimdi neolacak? Tam 200 bin ailenin evine et gi-recek ve 200 yüz bin aileye bu dağıtım-lar yapılacak. Bu dayanışmanın en gü-zel konusu yine şu; veren el alan eligörmedi… İstanbul Büyükşehir Beledi-yesi yani on altı milyona,  sana ait olankurum ve onun güzide kurumu İstan-bul Vakfı yine olağanüstü bir işbirliğiniortaya koydu. Bu çalışma prensibiyleşimdi hem buradaki Sosyal HizmetlerDaire Başkanlığımızı, diğer birimleri-miz Destek Hizmetleri olsun bütün ça-lışma arkadaşlarımız ve tespitlere katkısunan özellikle birçok birim ve kurulu-şumuzun bize katkı sunduğu insanları-mız olsun onların katkılarıyla sıcacıkbir el olarak evlere ulaşacak.”“Hayırsever yurttaşlarımıza kurba-nını bize bağışlayan ve kurbanını bi-zimle paylaşan, vekaletini bize veren onbinlerce insanımıza teşekkür ediyoruz.Beş yılda 1 milyon aileye ulaşan bu yar-dımlaşma köprüsü için minnet duyuyo-ruz. Biz bunu çok daha yüksek seviyeyetaşımak isteriz. Büyükşehirde kurbankesilmesi konusunda sıkıntı yaşayanvatandaşlarımızın bu ibadetini en doğ-ru şekilde yerine getirmek istediklerin-de en üst seviyede hizmet sunmada id-dialı kurum biziz. Kesim zorluklarınınİstanbul'da yaşattığı birtakım sıkıntılıanları ve ortamları da ortadan kaldır-mış oluyoruz. Bu yönüyle, bu güzel iliş-kinin, bu güzel paylaşımın, bu güzelibadetin devam etmesini diliyorum. Va-tandaşlarımıza teşekkür ediyorum. Al-lah hem hayırlarını hem de kurbanları-nı kabul eylesin. Tabii ki vatandaşları-mıza da çocuklarıyla birlikte afiyet ol-sun diyerek, biraz vatandaşlarımızı birnebze olsun rahatlatmanın da ve onadestek olmanın da gururunu yaşayarakbirazdan bu kolilerimizi yola çıkaraca-ğız. Tekrar emeği geçen herkese teşek-kürler. İstanbul Vakfı'mıza İstanbul Bü-yükşehir Belediye’mize teşekkürler.”

KARAKÖY’ÜN EN 
CANLI NOKTASI 
YENiLENiYOR

5 YILDA 1 MiLYON 
HANEYE ET ULASTIİBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, İstanbul Vakfı’nın 5’nci kez düzenlediği kurban bağışından eldeedilen konserveleri, 200 bin haneye ulaştırılmak üzere yola çıkardı. Beş yılda 1 milyon aileye et ulaştırıldığını belirten İmamoğlu, “Biz bunu çok daha yüksek seviyeye taşımak isteriz” dedi

Elazığ’ın 10 ilçesinden biri olan ve köyle-riyle birlikte yaklaşık 10 bin nüfusu bulunanMaden ilçesi tarihi yaklaşık 10 bin yıla dayanı-yor. Birçok medeniyete ev sahipliği yapmışolan ilçe ismini, yeraltı zenginlikleri olan ma-denlerden alıyor. Son yıllarda da MTA tarafın-dan Elazığ’da yapılan inceleme ve saha çalış-malarında cumhuriyet tarihinin en büyük ma-den rezervi ilçe sınırları içerisinde bulundu.1889 yılına kadar Diyarbakır`a bağlı Kayma-kamlık halinde yönetimini sürdüren Maden,1889-1924 yılları arasında Mutasarrıflık,1924-1927 yılları arasında Valilik ile yönetil-miş, 1927’den sonra Elazığ İline bağlı Kayma-kamlık haline getirilmiş. Maden ilçesi konumu,yeraltı zenginliklerinin yanı sıra, tarihi yapıla-rıyla da dikkat çekiyor. İlçede, başta saat kule-si, hükümet konağı, Cami-i Kebir, Maden Köp-rüsü ve Kalhane Köprüsü, Kavasbaşı, FırıncıYaşar Altunbaş ve Ekrem Ete evleri olmak üze-re 15 tescilli yapı bulunuyor. Birçok tarihi ya-pıya ev sahipliği yapmasına rağmen turizmdebekleneni karşılamayan ilçede çalışmalar ku-rumlar ve dernekler tarafından sürdürülüyor.İlçedeki yapılar hakkında bilgi veren BakırMaden Kültür, Turizm, Kalkınma ve Dayanış-ma Derneği Başkanı Süleyman Deniz Seyrek,“Bugün itibariyle ilçe merkezimizde 15 tanetescilli kültür varlığı var. Bunlardan anıtsal ya-pılar da geleneksel mimari yapılar da var. Sondönemlerde geleneksel mimari olan sivil mi-mari yapıların tescillenmesi konusunda faali-yet yürütüyoruz. Maden Saat Kulesi, MadenHükümet Konağı, Camii Kebir, Maden Köprüsüve Kalhane Köprüsü bunlar birinci dereceanıtsal yapıydı. Fakat geleneksel mimari olansivil mimarideki yapılan hiç biri tescillenme-mişti. Biz bunlardan ilki olarak arkamızda bu-lunan Kavasbaşı evinin tescilini gerçekleştir-dik ve 2021 yılına koruma altına alındı. Dahasonrasında Fırıncı Yaşar Altunbaş evi ve Ek-rem Ete evi tescillendi. Beş Kardeş Hurma ev-lerinin 2 No’lu yapısı tescillendi. Daha tescil-lenmesi gereken bir çok yapı var” dedi.Başkan Seyrek, “Geleneksel sivil mimariyiönemsememizin sebebi, Elazığ’ın da bir çok il-çesinde anıtsal değerde eseri var fakat gele-neksel mimarideki sivil yapılar kaybolmayabaşlamış durumda. Bir çoğu asıl hüviyetinikaybetmiş. Maden evlerinde de mimari açıdanbakıldığında ilçenin yerel malzemesi olan cü-ruf taşını çok yaygın kullanıldığını görüyoruz.Genelde mazgal pencere mimaride yapılıyor.Dışarıdan dörtgen, içeriden kemerli yapıya sa-hip. Bu yapının asıl önemli noktalarından biri-si, evin sağdaki pencerenin üstünde bulunanbir taşın olması. Kavasbaşı denmesi ise Os-manlı dönemindeki yüksek rütbeli askerin ya-şadığı evi belirtiyor. Bu evdeki o taş da dışadoğru çıkıntı yapmış vaziyette ve karpuz dili-mi şeklinde dilimlenmiş.” diye konuştu. (İHA)

Maden ilçesi 
15 tescilli yapısı 
ile dikkat çekiyor
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Türkiye Futbol Federasyonu (TFF)Merkez Hakem Kurulu (MHK) 2024-2025Sezonu Yaz Semineri, İstanbul'da başladı.TFF'den yapılan açıklamaya göre, fede-rasyonun Riva'daki tesislerinde yapılan se-minere Süper Lig hakem ve yardımcıları,VAR kadrosu ile Kıbrıs Süper Ligi'nden 2hakem ve 2 yönetici katıldı.Riva'da 29 Temmuz'a kadar sürecekseminerin ilk gününde fiziksel ve teknikçalışmalar, MHK'nin koordinasyonu ile TFFve UEFA profesyonellerinin yönetimiylegerçekleştirildi.MHK Başkanı Ferhat Gündoğdu'nunaçılış konuşmasını yaparak başlattığı semi-nerde, FIFA ve UEFA eğitmeni Alan Snoddytarafından UEFA ve IFAB klipleri kullanıla-rak, teknik konularda hakemlere bilgi ve-rildi. Ayrıca, VAR kadrosu ile VAR merke-zinde sezon öncesi simülasyon çalışmaları-nın ilk aşaması da gerçekleştirildi.

Futbol hakemlerinin
yaz semineri başladı

FranSa'nın ev sahipliğinde düzen-lenen 2024 Paris Olimpiyat Oyunları'ndaülkesini temsil eden Fransız koşucu So-unkamba Sylla, ülkesinin sporcularınabaşörtüsüyle katılma izni vermediği açı-lış töreninde şapka taktı.Fransız basınında yer alan haberleregöre, Fransa'yı 4x400 metre bayrak yarı-şı müsabakalarında temsil eden Sylla,Olimpiyat Oyunları'nın dün Sen Nehriüzerinde yapılan açılış törenine katıldı.Öte yandan, başörtüsü yasağı sadeceFransa vatandaşı sporcuları kapsadığıiçin Avustralyalı sporcu Tina Rahimi tö-rende başörtüsüyle hazır bulundu.Sylla, geçen hafta sosyal medya hesa-bından, başörtüsü taktığı için açılış töre-nine katılmasına izin verilmediğini du-yurmuş, bu da tepkilere yol açmıştı.Sporcular ve sosyal medya kullanıcı-ları Fransız hükümetine eleştiriler yönel-tirken, Fransa Spor Bakanı Amelie Ou-dea-Castera CNN'e verdiği röportajda,sporcunun açılış törenine katılması içinbir "çözüm" bulunduğunu belirtmişti.Bakan Oudea-Castera, "Yasa bu ve bi-zim yasalara uymamız gerekir ve ülkeni-zi temsil eden bir sporcu olduğunuzdaörnek teşkil etmeniz gerektiğini o (Sylla)çok iyi anlıyor." ifadesini kullanmıştı.Bakan Oudea-Castera, Fransız spor-cuyla "dini bir sembol olarak nitelene-meyecek başka bir şey giyebileceği" ko-nusunda konuştuklarını ve bu konudauzlaşmaya vardıklarını belirtmişti.Fransa Olimpiyat Komitesi, açılış tö-renine katılması için kendisinden şapkatakması istenilen Sylla'nın teklifi kabulettiğini açıklamıştı.Fransız koşucu Sylla ise Instagramhesabından yaptığı paylaşımda "Olimpi-yat Oyunları açılış törenine katılabilmemiçin nihayet uzlaştık." demişti.Olimpiyat Oyunları'nı düzenlemek-ten sorumlu organizasyon olan Uluslar-arası Olimpiyat Komitesinin (IOC) bukapsamda bir kısıtlaması olmamasınarağmen Fransa, olimpiyatlarda yarışacakmilli takım oyuncularına başörtüsü yasa-ğı uyguluyor.Fransa Spor Bakanı Oudea-Castera,24 Eylül 2023'te Paris Olimpiyat Oyunla-rı'nda Fransız sporcuların başörtüsü tak-masının yasaklandığını duyurmuş vesporda "katı bir laiklik" rejimi uygulan-masından yana olduklarını belirtmişti.Yasak kararı spor camiasından ve in-san hakları kuruluşlarından tepki alır-ken, Uluslararası Af Örgütü başta olmaküzere birçok kuruluş bir araya gelerek24 Mayıs'ta, uygulanması kararlaştırılanyasağa karşı IOC'ye bir mektup gönder-mişti.Mektupta, hem Paris OlimpiyatOyunları'nda hem de tüm spor müsaba-kalarında başörtüsü takan Fransız spor-culara yönelik tüm yasakların kaldırıl-ması için IOC'den Fransa'daki spor oto-ritelerine kamuya açık bir çağrıda bu-lunması talep edilmişti ancak insan hak-ları kuruluşlarının bu girişimi sonuçsuzkalmıştı.

Fransız koşucu, 
Olimpiyat açılışında

başörtüsüne izin 
verilmediği için şapka
takmak zorunda kaldı

FranSa’da dün Olimpiyat Oyun-ları'nın açılış töreninde, Filistinli bok-sör Wasim Abusal'ın giydiği İsrail'inGazze saldırıları temalı gömlek dik-katleri üzerine çekti.Paris 2024 Olimpiyat Oyunlarıkapsamında dün Sen Nehri'nde yapı-lan açılış töreninde, 6 bin 800 sporcu85 tekneyle 6 kilometrelik güzergah-ta geçit yaptı.Fransa’ya 25 Temmuz'da varan Fi-listin kafilesi, ellerinde Filistin bay-rakları ve başlarında Filistin kefiyesiile törende yerini aldı.Kafilenin Sen Nehri'nden tekneylegeçtiği sırada, Abusal'ın İsrail'in Gaz-ze'ye yönelik saldırılarını konu alangömleği dikkati çekti.Abusal'ın gömleğinin ön kısmındagüneşli bir günde futbol oynayan çocuk-

ların üzerine bomba yağdıran savaşuçakları tasvir edilirken, gömleğin sırtkısmında kefiye, bir yakasında zeytindalı ve bir diğer yakasında olimpiyathalkaları motifi kullanıldı.Bazı sosyal medya kullanıcıları,Abusal'ın, futbol oynayan çocuklarınüzerine İsrail'in bomba yağdırmasınıtasvir eden gömleği giymesini takdiretti.Bir sosyal medya kullanıcısı, "Filis-tin delegasyonu tüm kelimelerden defazlasını ifade eden bir gömlek icat etti"yorumunu yaparken, bir diğer kullanıcıda "Olimpiyatların açılış töreninde Filis-tin'in bayrak taşıyıcısı Wasim Abusal'ıngiydiği gömlekteki güçlü gönderme: gü-neşli bir gökyüzünde futbol oynayan birçocuğun üstüne düşen bombalar." ifade-sini kullandı.

PariS 2024 OlimpiyatOyunları'nın ilk gününde mü-cadele eden milli judocu SalihYıldız, bronz madalya maçınıkaybederek organizasyonubeşinci tamamladı.Champ de Mars Arena'dagerçekleştirilen judo müsa-bakalarında Salih Yıldız, er-kekler 60 kilo son 16 turundaJamaikalı Ashley McKenzie,çeyrek finalde de GürcistanlıGiorgi Sardalashvili'yi mağ-lup etti.Yarı finalde ev sahibi ülke-den Fransız Luka Mkheid-ze'ye yenilerek finali kaçıranSalih Yıldız, bronz madalyamaçı için Japon Ryuju Naga-yama ile karşılaştı.Milli sporcu, Nagayama'yamağlup olarak olimpiyatlarıbeşinci sırada bitirdi.
Altın madalya Smetov'unMüsabakaların finalinde Kazak

sporcu Yeldos Smetov, FransızLuka Mkheidze ile karşı karşıyageldi. Rakibi karşısında son bölüm-deki üstün oyunuyla galip gelenKazak sporcu, ülkesine judodaki
ilk altın madalyayı kazandırdı.Bu kategoride İspanyol Francis-co Garrigos ile Japon Ryuju Naga-yama, bronz madalyanın sahibioldu.

Milli eskrimci Enver 
Yıldırım, Paris'ten 

üzgün ayrılıyor
milli eskrimci Enver Yıldırım, LucaCuratoli'ye 15-10 mağlup olduğu maçınardından "Çok çalışmıştık ama maalesefilk maçta kaybetmek üzdü." ifadelerinikullandı.Paris 2024 Olimpiyatları Oyunla-rı'nın ilk gününde kılıç kategorisindeson 32 turunda İtalyan rakibi Luca Cura-toli'ye kaybederek elenen Enver Yıldı-rım, müsabakanın ardından AA muhabi-rine açıklamalarda bulundu.Karşılaşmanın zor geçtiğini ifadeeden Yıldırım, "Ufak hatalar yaptık amabu hatalar pahalıya mal oldu. Çok çalış-mıştık ancak maalesef ilk maçta kaybet-mek üzdü. Gönül isterdi ki ay-yıldızadaha yakışır şekilde yarışalım ama maa-lesef olmadı." dedi.

Sarı-kırmızılı takımla Avustur-ya'nın Steiermark eyaletinin Liezen bölge-sindeki Irdning kasabasında kampta bu-lunan Kaan Ayhan, AA muhabirine değer-lendirmelerde bulundu.Süper Lig'de 102 puan toplayarak bir-çok rekor kırdıklarını ifade eden Kaan,"Puan durumuna baktığımızda ne kadarbüyük bir iş başardığımız ortada. Rekorüstüne rekor kırdık. Üstüne çıkılması zorolabilir ama bunu başarabilmek için eli-mizden geleni yapacağız. İnşallah dahaçok rekor kırmayı beceririz. Rakiplerimizde iyi hazırlanıyor. Sürekli Galatasaray'ıkovalıyorlar. Hedeflerimiz belli. Son 2 se-zon bu hedeflerimize ulaştık. Geçen sezonAvrupa'da gösterdiğimiz iyi performansıbu sezon skora da yansıtıp inşallah dahabüyük başarılar elde ederiz." diye konuş-tu. Kaan, geçen sezon kırdıkları rekorla-rın bir daha kırılamama ihtimali olduğu-nu dile getirdi.Kaan Ayhan, kazandıkları şampiyon-luklarda anahtar kelimenin "kalite" oldu-ğunu vurguladı.Sarı kırmızılı kadrodan 10'un üzerin-de futbolcunun geçen sezon ön plana çık-tığına dikkati çeken Kaan, "Son 2 sezonkibaşarımızda anahtar kelime bence kalite.Üst üste kazanmak için belli bir kaliteye

ihtiyacınız var. Dünyanın en kaliteli takım-ları bile bizim becerdiklerimizi yapamı-yor. Bizde sürekli bir isim ön plana çıkmı-yor. Her maç farklı oyuncuların öne çık-ması bence kaliteden kaynaklı. Kadro-muzda 2-3 üst düzey kaliteli oyuncu yok.Geçen sezon 12-13 oyuncu ön plana çık-tı." yorumunu yaptı.Süper Lig'deki başarılarına Avrupa'yıda eklemeleri gerektiğini vurgulayan 29yaşındaki futbolcu, şöyle devam etti:"Geçen sezon yaptıklarımız tarihtebelki bir daha yaşanmayacak ancak bunuhedef almamız gerek. Üstüne de Avru-pa'daki başarıyı koymamız gerek. Uzunolmasa da önümüzde bir yol var. Bunu ba-şarabiliriz. Onun için burada çok çalışıyo-ruz. Sezona iyi başlamak bizim için çokönemli. Süper Kupa maçıyla başlayacağız.Orada da inşallah başarılı bir sezon içinilk adımı atmış oluruz."Kaan, Süper Lig'de gelecek sezon için"İnşallah 4-5 takımın şampiyonluk içinmücadele ettiği bir yarış izleriz." temenni-

sinde bulundu.Geçen sezon Galatasaray ve Fenerbah-çe'nin açık ara önde götürdüğü bir yarışyaşandığını hatırlatan Kaan, "Galatasarayve Fenerbahçe taraftarı için çok özel birlig yarışı yaşandı ancak Türk futbolu içinligin biraz daha rekabetli geçmesi gerek.İnşallah 4-5 takımın şampiyonluk içinmücadele ettiği bir yarış işleriz." dedi.
"Burada yıllarca kalma 
senaryosu çok uzak değil"Galatasaray'ın tecrübeli futbolcusu,takımda uzun yıllar kalmak istediğinisöyledi.Kaan, futbol tarzının ve kariyerininsarı-kırmızılı formayı uzun yıllar giyenHakan Balta'ya benzetilmesine ilişinşunları kaydetti:"29 yaş, kariyerimin sonunu planla-mak için biraz erken. Bazen önümüzde-ki 2-3 sezonu bile planlamak zor olu-yor. Hakan Balta gibi olana kadar Gala-tasaray'da 3-4 sezon daha oynamam

gerekecek. Galatasaray taraftarını çoksevdiğim için burada yıllarca kalma se-naryosu çok uzak değil ancak bu sportifperformansla ilgili. İnşallah uzun yıllarburada devam ederim."Kaan Ayhan, şampiyonluk uğuruiçin 25 numaralı formayı alabileceğinibelirtti.Galatasaray'a 1,5 sezon önce geldi-ğinde takımın 23'üncü şampiyonluk he-defi için 23 numaralı formayı aldığınıanlatan Kaan, "25 numaralı forma Vic-tor Nelsson'da. Belki bir forma transfe-ri olabilir. Kendisiyle konuşmak lazım.Forma numaramı değiştirmeyi hiç dü-şünmedim. İlk transfer olduğumda 23.şampiyonluk hedefiyle 23 numarayı al-mıştım. Böyle de kalabilir." ifadelerinikullandı. Kaan, milli takımda giydiği 22numarayla ilgili ise, "Aslında 22 numa-rayı sevmiyordum. İlk milli maçımdabana bu formayı verdiler. Sonrasındasevmeye başladım ve devam ettim." ifa-delerini kullandı.

Galatasaraylı Kaan Ayhan,
Avrupa'da da başarı istiyor

Judoda Salih Yıldız Paris
2024'ü beşinci tamamladı

Olimpiyatlar açılışında Filistinli sporcunun İsrail'in
Gazze saldırıları temalı gömleği dikkati çekti

Galatasaray'ın millifutbolcusu Kaan Ay-han, Süper Lig'de üstüste üçüncü şampi-yonluğu ve Avru-pa'da başarıyı hedef-lediklerini söyledi.
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bilim

Yandex Research, IST Aus-
tria, NeuralMagic ve KA-
UST, yanıt kalitesini %95

oranında korurken model
boyutunu 8 kata kadar

azaltan iki büyük dil mo-
deli (LLM) sıkıştırma yön-
temi AQLM ve PV-Tuning'i
geliştirerek açık kaynak

kodlu hale getirdi
n SERRA KARAÇAm
YAnDEx Araştırma ekibi, IST Aus-

tria, neuralmagic ve KAuST araştırma-
cılarla işbirliği yaparak büyük dil mo-
delleri için iki yeni sıkıştırma yöntemi
geliştirdi: Dil modelleri için Eklemeli
niceleme (AQLm) ve PV-Tuning. Bu yön-
temler bir araya getirildiğinde model
boyutunda 8 kata kadar azalma sağlar-
ken yanıt kalitesini %95 oranında ko-
ruyor. Kaynakları optimize etmeyi ve
büyük dil modellerinin çalıştırılmasın-
da verimliliği artırmayı amaçlayan bu
yeni yaklaşımın detaylarına dair maka-
le, şu an Viyana, Avusturya'da devam et-
mekte olan uluslararası makine Öğre-
nimi Konferansı'nda (ICmL) yer aldı.

AQLm, LLm sıkıştırması için gele-
neksel olarak bilgi erişiminde kullanı-
lan eklemeli niceleme yönteminden ya-
rarlanıyor. ortaya çıkan yöntem aşırı sı-
kıştırma altında modelin doğruluğunu
koruyup geliştiriyor, böylece LLm'lerin
ev bilgisayarları gibi günlük cihazlarda
yaygınlaştırılmasını mümkün kılıyor.
Bu, bellek tüketiminde önemli bir azal-
maya neden oluyor. PV-Tuning ise mo-
del sıkıştırma işlemi sırasında ortaya
çıkabilecek hataları gideriyor. AQLm ve
PV-Tuning birleştirildiğinde, sınırlı bilgi
işlem kaynaklarında bile yüksek kalite-
de yanıtlar sağlayabilen kompakt bir
model eşliğinde optimum sonuçlar su-
nuyor. Sunulan yöntemlerin etkinliği,
LLama 2, mistral ve mixtral gibi popüler
açık kaynaklı modeller kullanılarak ti-
tizlikle değerlendirildi. Araştırmacılar
bu büyük dil modellerini sıkıştırarak
cevap kalitesini İngilizce karşılaştırma
ölçütleri olan WikiText2 ve C4 ile değer-
lendirdi. modeller 8 kat sıkıştırılmaları-
na rağmen %95 gibi etkileyici bir oran-
da cevap kalitesini korumayı başardı.

Yeni yöntemler, tescilli dil modelleri-
ni ve açık kaynaklı LLm'leri geliştiren
ve dağıtan şirketler için önemli ölçüde
kaynak tasarrufu sağlıyor. Örneğin sı-
kıştırma sonrası 13 milyar parametre-
ye sahip Llama 2 modeli artık 4 yerine
sadece 1 gPu üzerinde çalışarak dona-
nım maliyetlerinde 8 kata kadar azal-
ma sağlıyor. Bu da girişimlerin, bireysel
araştırmacıların ve LLm meraklılarının
Llama gibi gelişmiş LLm'leri günlük kul-
landıkları bilgisayarlarda çalıştırabile-
cekleri anlamına geliyor.

AQLm ve PV-Tuning, modellerin sı-
nırlı hesaplama kaynaklarına sahip ci-
hazlarda çevrimdışı olarak dağıtılması-
nı mümkün kılarak, akıllı telefonlar,
akıllı hoparlörler ve daha fazlası için
yeni kullanım alanları sağlar. Bu cihaz-
lara entegre edilen gelişmiş LLm'ler sa-
yesinde kullanıcılar metin ve görüntü
oluşturma, sesli yardım, kişiselleştiril-
miş öneriler ve hatta gerçek zamanlı dil
çevirisini aktif bir internet bağlantısına
ihtiyaç duymadan kullanabiliyor. Ayrı-
ca, bu yöntemler kullanılarak sıkıştırı-
lan modeller daha az hesaplama gerek-
tirdiğinden 4 kata kadar daha hızlı çalı-
şabiliyor. Dünya genelindeki geliştirici-
ler ve araştırmacılar, gitHub'da bulu-
nan AQLm ve PV-Tuning'i kullanabiliyor.
geliştiriciler tarafından sağlanan demo
materyalleri, çeşitli uygulamalar için sı-
kıştırılmış LLm'leri etkili bir şekilde
eğitmek için rehberlik sunuyor. Ayrıca
geliştiriciler, bu yöntemler kullanılarak
sıkıştırılmış popüler açık kaynaklı mo-
delleri indirebiliyorlar.

Yandex, yapay 
zeka dağıtım 

maliyetlerini 8 
kata kadar azalttı

nYunuS fİLİZ
DYSon, yüksek ses kalitesi sunanyeni kulaklığı Dyson OnTrac™’i bugünküresel olarak tanıttı. Gelişmiş Aktif Gü-rültü Engelleme (ANC) özellikli DysonOnTrac™, 55 saate kadar sürükleyici birdinleme deneyimi sunuyor. Kulaklıkyastıkları gelişmiş konfor ve gürültü en-gellemek için ultra yumuşak mikrofiberve yüksek dereceli köpükten üretilenDyson OnTrac™, dört renk seçeneği veilave olarak sunulan kulaklık yastığı vedış kapak çeşitleri ile 2000’den fazlarenk kombinasyonu yaratılabilecek şe-kilde kişiselleştirilebiliyor. Çok yönlüdenge kolları ve kafa bandında benzer-siz bir şekilde konumlandırılmış pil,dengeli ağırlık dağılımı sağlıyor.Baş Mühendis Jake Dyson konuyailişkin açıklamasında, "Dyson'ın ses mü-hendisliği misyonu, sanatçının ses dal-gasının bütünlüğünü parazitlerden arın-mış bir şekilde korumaktır. Ayrıca in-sanların değer vereceği, heyecan ve gu-rur duyacağı bir kulaklık yaratmak iste-dik. Aeroakustik alanında 30 yılı aşkındeneyimimizle ses fiziği konusunda uz-manlaştık. Şirket içi yankısız odalar veuzman mühendisler aracılığıyla gürül-tüyü azaltarak, Dyson OnTrac™ kulaklığıgeliştirmek için ses konusundaki edin-diğimiz bilgiyi hayata geçirdik ve dahada genişlettik. Sadece sese yönelik ilkkulak üstü kulaklıklarımız, Gelişmiş Ak-tif Gürültü Engelleme (ANC), olağanüstüses kalitesi ve benzersiz malzemeler, ta-sarım ve özelleştirme sayesinde günboyu konfor sunuyor." dedi. Dyson OnTrac™, optimum bir dinle-me ortamı yaratmak için 8 mikrofonkullanan ve dış sesi saniyede 384.000kez yakalayan özel bir Aktif Gürültü En-gelleme (ANC) algoritmasına sahiptir.Bu özellik, 40 desibele kadar istenme-yen gürültüyü engellemek için üstünmalzemeler ve özenle tasarlanmış içgeometriyle birleşiyor.40 mm, 16 ohm neodimyum hopar-lör sürücüleri ve gelişmiş ses sinyali iş-leme özelliğiyle Dyson OnTrac™, her no-tanın veya kelimenin hassas bir şekildeiletilmesini sağlıyor. Kulaklıklar, 6

Hertz'e kadar düşük frekanslardan21.000 Hertz'e kadar yüksek frekanslarıüreterek hissedebileceğiniz derin altbas ve frekans aralığının üst sınırındakinet tizleri iletiyor. Aynı zamanda, hopar-lör yuvası daha doğrudan bir ses tepkisiiçin kulağa doğru 13˚ eğimlidir. 55 saatevaran pil ömrüyle Dyson OnTrac™, AktifGürültü Engelleme (ANC) etkin olsa bileiki haftaya kadar dinleme süresi sunu-yor. Her biri sadece 30 g ağırlığında olaniki yüksek kapasiteli lityum iyon pil hüc-resi, kafa bandına yerleştirildiğindendaha eşit ağırlık dağılımı sağlıyor.US Ergonomics tarafından konforluolduğu onaylanan Dyson OnTrac™, kon-for ve akustiği hassasiyetle birleştiriyor.Özel seçilmiş malzemeler ve ergonomiktasarım, üstün bir akustik sızdırmazlıkve kalıcı konfor sağlıyor. Yüksek kaliteliköpük yastıklar ve çok eksenli dengekolları kulak basıncını azaltırken, kafabandındaki pil konumlandırması ağırlı-ğı eşit olarak dağıtıyor. Yumuşak mikrosüet kulak yastıkları ve optimize edilmişbant ayarı, farklı kafa boyutlarında tu-tarlı bir uyum oluşturuyor. Dyson OnTrac™ kulaklık, her biriJake Dyson ve Renk, Malzeme ve Kapla-ma (CMF) ekibi tarafından tasarlananbenzersiz, dayanıklı kaplamalarla has-sas bir şekilde üretilmiş dört renk seçe-neğine sahiptir. Metalik dokuya sahipMetalik Gri, Bakır ve Siyah seçenekleriyanı sıra seramik hissi veren bir dokuyasahip Ceramic Parlak Kırmızı renkleriile satışa sunuluyor. Bu dört renk seçe-neğine ek olarak, Dyson OnTrac™'iniziçeşitli renk ve yüzeylerde özel dış ka-paklar ve kulaklık yastıkları ile kişisel-leştirebilirsiniz. Dış kapaklar, seramikveya anodize olmak üzere çeşitli renk veyüzeylerde hafif ve dayanıklı bir yüzeyiçin yüksek kaliteli alüminyumdan iş-lenmiştir.  MyDyson™ uygulaması, kulakiçi ve harici ses seviyesini izleyen ve kul-lanıcıları potansiyel olarak zararlı sesseviyelerine karşı uyaran gerçek zaman-lı ses izleme özelliğine sahiptir.MyDyson™ uygulaması ayrıca kullanıcı-ların Bas Güçlendirme, Nötr ve Gelişmişolmak üzere üç özel ekolayzır modu

arasında seçim yapmasını sağlıyor. 
Kafa Algılama: Kapasitif sensörlerkulaklıklar kulaktan çıkarıldığında bunualgılıyor ve sesi duraklatmak için sinyalveriyor. Tekrar takıldığında ses otoma-tik olarak devam ediyor.  
Sezgisel Kontrol Düğmesi: Şarkıla-rı kolayca oynatın, duraklatın, atlayın,ileri sarın veya geri sarın ya da sesli ko-mutlar için basılı tutun.
Kristal netliğinde Telefon görüş-

meleri: Çift hüzme oluşturan mikrofon-lar dışarıdaki gürültüyü değil, sesinizinet bir şekilde algılıyor.
gerçek zamanlı ses takibi: Kulakiçi ve harici ses seviyesini sürekli olarakizliyor ve MyDyson™ uygulamasındakicanlı raporlar aracılığıyla potansiyel ola-rak zararlı seviyeleri gösteriyor.
myDyson™ uygulaması:MyDyson™ tarafından kontrol ediliyorve otomatik yazılım güncellemeleri sağ-

lanıyor.  Dyson, beklenmedik alanlara gire-rek yeni teknolojilere öncülük etmesiyletanınıyor. Her proje temel araştırma vebilimsel bir anlayışla başlıyor. Ses kate-gorisinde, Dyson mühendisleri sesin bü-tünlüğünü korumaya öncelik veriyor.Amaç, sesi bozulma veya gürültü kirlili-ği olmadan orijinal kayıt kadar doğrubir şekilde yeniden üretmektir. Bunubaşarmak, Dyson mühendislerinin yıllarboyunca havayı hareket ettiren ürünleryaratırken geliştirdikleri akustik ve psi-koakustik hakkında derin bir anlayış ge-rektiriyor. Dyson, 30 yılı aşkın bir süre-dir akustik ve gürültü azaltma tekniklerikonusunda kapsamlı bilgiye sahip dün-ya standartlarında bir ekip kurmuştur.Ekip sürekli gelişmekte, ses üretimi, gü-rültü engelleme ve elektro-akustik tasa-rım konularında bilgi birikimi oluştur-maktadır.

Kulaklık yeniden 
tasarlandı: 
Dyson OnTracGelişmiş Aktif Gürültü Engelleme özelliği (ANC): Gürültü saniyede 384.000 kez engellenerek 40 desibele kadar azaltı-lıyor. MyDyson uygulaması aracılığıyla dış gürültü gerçek zamanlı izleniyor ve raporlanıyor

nALİ BALTACI
SAmSung Electronics, Galaxy akıllıtelefonlarda DARK AND DARKER MOBI-LE oyun deneyimini iyileştirmek ama-cıyla KRAFTON ile iş birliği yaptığını du-yurdu. Samsung Electronics Mobil e-De-neyim İş Birimi Sistem Platformu Ar-GeGrubundan Jungwoo Kim, iş birliğiyle il-

gili olarak, “KRAFTON ile gerçekleşenbu iş birliği, DARK AND DARKER MOBI-LE oyununu oynayan Galaxy akıllı tele-fon kullanıcılarına daha heyecanlı ve sü-rükleyici bir oyun deneyimi sunacak.İleriye yönelik gerçekleştirilen teknikkapsamlı iş birliğimiz çerçevesinde,daha optimize bir oyun ortamı sunmayıplanlıyoruz”dedi. Samsung ileKRAFTON, DARKAND DARKERMOBILE oyunu-nun, 10 Tem-muz'da GalaxyUnpacked 2024etkinliğinde glo-bal olarak tanıtı-lan Galaxy ZFold6 ve Galaxy ZFlip6 gibi en yeniGalaxy katlanabi-lir ve akıllı tele-

fonlarda daha akıcı bir oyun deneyimisağlamaya yönelik iş birliği gerçekleştir-di. Uygulama sürekliliği özelliğini dedestekleyen yeni oyun, Galaxy Z Fold6katlanıp açıldığında da devam edebili-yor ve Galaxy Z Fold6'nın geniş ekranın-da daha konforlu bir oyun deneyiminisunuyor.  İş birliği kapsamında, Sam-sung'un Vulkan 3D grafik teknolojisin-deki uzmanlığı ile KRAFTON'un en yeniUnreal Engine teknolojileri birleştirile-rek son derece gerçekçi ve sürükleyicigrafikler ortaya çıkarıldı. İki şirket, Ga-laxy Z Fold6 ve Galaxy S24 Ultra dahilolmak üzere Galaxy akıllı telefonlardaen iyi oyun grafiklerini sunmak için 'RayTracing' gibi en yeni teknolojilerden fay-dalandı. Ayrıca, DARK AND DARKERMOBILE oyununu Galaxy akıllı telefon-larında oynayan kullanıcıların deneyi-mini daha ileri taşımak üzere Dolby At-mos ses efektleri de desteklenecek.KRAFTON ve Samsung, Kore ve dün-

yanın dört bir yanındaki kullanıcılaraDARK AND DARKER MOBILE oyununuen yeni Galaxy akıllı telefonlarında her-kesten önce oynama fırsatı sunuyor.Samsung Deneyim Mağazalarında sergi-lenen Galaxy Z Fold6'larda oyunu oyna-yan kullanıcılar, mobil oyunlarda grafik-lerin ve sürükleyiciliğin geldiği en yeniseviyeyi bu DARK AND DARKER MOBI-LE özelinde deneyimleyebilecek. Bluehole Studio'da DARK AND DAR-KER MOBILE oyununun geliştirilmesin-den sorumlu yapımcı olarak görev alanJoonseok Ahn ise şunları söyledi: “Sam-sung Electronics ile teknik iş birliği ya-pan geliştirme ekibimiz, DARK ANDDARKER MOBILE'ı Galaxy Z Fold 6 gibien yeni Galaxy akıllı telefonlar için opti-mize ederek konsol oyunu oynama his-sini avcunuzun içine taşımak için çalıştı.Samsung Electronics ile başlayan yakıniş birliğini gelecekte de sürdürmeyi he-defliyoruz.”

Samsung DARK AND DARKER MOBILE 
oyunu için KRAFTON ile iş birliği yaptı
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